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G L A S I L O S O C I A L I S T I Č N E Z V E Z E D E L O V N E G A L J U D S T V A O B Č I N E D O M Ž A L E 

Naredili smo prvi korak za rešitev 
stanovanjskega vprašanja 
ni s n n m ^ n m n f i n ^ n ^ i ™ i * » . j f u . . Podpisan je samoupravni sporazum o f inanci 

ranju stanovanjske gradnje, družbene pomoči v 
s tanovanjskem gospodarstvu in obveznem zdru
ževanju s redstev za kredit i ranje s tanovanjske 
gradnje. 

Konec decembra lanskega leta je bi l v dvo
rani skupščine občine podpisan samoupravni spo
razum o v iš in i min imalne stopnje za f inanciranje 
stanovanjske gradnje, družbeni pomoči v stano
van jskem gospodarstvu in obveznem združevanju 
s reds tev za kredit iranje s tanovanjske gradnje v 
tekočem srednjeročnem p lanskem obdobju do 
leta 1976. 

Ni dvoma, da Je ta dogodek posebnega pome
na za našo občino. Ko ocenju jemo dosežene re
zul tate pri urejanju s i s temsk ih pogojev za hitrej
šo, kval i tetnejšo in cenejšo s tanovanjsko grad
njo, ne delamo to zaradi tega, da bi poudarjal i 
v ložene napore in ugotavl ja l i , da je do sedaj 
opravl jeno vel iko de la. To de lamo predvsem zato, 
da bi objekt ivno vrednot i l i t i s to , kar je dos le j 
nare jenega na tem področju, da realno ugotov i 
mo, kol iko smo bliže zastav l jen im c i l jem razvoja 
s tanovanjske gradnje v naši občin i do leta 1976. 
Republiška zakonodaja je naložila obč insk im 
skupščinam, da do konca pretek lega leta sprej
mejo občinske odloke s področja s tanovanjskega 
gospodars tva . Lahko rečemo, da je naša skupšči 
na pravočasno in uspešno oprav i la to nalogo. 

S podp isom samoupravnega sporazuma o f i 
nanciranju s tanovanjske gradnje, družbeni pomo
či v s tanovanjskem In obveznem združevanju 
s reds tev za kredit i ranje s tanovanjske gradi tve, 
ter spre je t imi od lok i v zvez i s t em s o ustvar
jeni mater ia ln i pogoji za obsežnejšo in h i t re jšo 
stanovanjsko gradnjo. 

Posebe j moramo poudar i t i , da s o spre je te re
ši tve odprle ugodnejšo perspekt ivo za reševanje 
stanovanjske prob lemat ike p redvsem t is t ih ka
tegori j p reb iva ls tva , ki pod dosedanj imi pogoj i 
n iso imel i perspekt ive za uredi tev stanovanjske
ga vprašanja v dog lednem času. Pri tem moramo 
ugotovi t i ze lo dober odz iv javnost i , ve l i ko zainte
res i ranost in ve l iko stopnjo so l idarnost i tudi t i
s t ih , ki že imajo rešen stanovanjsk i prob lem. 
Lahko rečemo, da je naša organiz i rana samo
upravna so l idarnost tokrat pr iš la še posebej do 
izraza, kar najbolj potrjuje š tev i lo podpisn ikov 
samoupravnega sporazuma In spre je ta 7 % mini 
malna stopnja p r ispevka od bruto O D za stano
vanjsko gradi tev, 30 % stopnja pr ispevka za so l i 
darnostn i sk lad od min imalne stopnje in 25 % 
stopnja za obvezno združevanje s reds tev za kre
dit i ranje s tanovanjske gradnje, od min imalne 
stopnje. 

O b tem naj povemo še to, da je na vseh foru
mih in organih gradivo za javno razpravo s pred
logi doživelo podporo, kar vse kaže, da se realno 
zavedamo položaja oz. ve l ikega s tanovanjskega 
primanjkl jaja in potrebe po pospešenem razreše
vanju tega vprašanja, kl jub še drugim ve l i k im te
žavam, ki spreml ja jo našo dejavnost in ž iv l jenje. 
Ni odveč, če povemo, da je ve l ik i del udeležen
cev javne razprave ugotov i l , da stanovanjsk i pro
b lem nI le soc ia ln i pač pa tudi ekonomsk i . 

Ne Ideal iziramo stanja. Priznat i moramo mož
nost i , da Je republ iška zakonodaja pr ispeva la k 
temu, da je odziv pri podpisu samoupravnega 
sporazuma bil ze lo ve l ik . Republiška zakonodaja 
s področja s tanovanjskega gospodarstva namreč 
določa, da morajo občinske skupščine sprejet i 
odloke o pr ispevnih stopnjah za stanovanjsko 
gradnjo, družbeno pomoč In obvezno združevanje 

za kredit i ranje s tanovanjske gradnje za t is te or
ganizaci je, ki ne pr istopi jo k samoupravnemu spo
razumu. Ta zakonska novela, ki je uvel javl jena 
na področju s tanovanjskega gospodars tva , je po
sebnega pomena za to področje in tudi za druge 
samoupravne sporazume. Preprosto gre za to, da 
se nam ni t reba sporazumevat i o tem, al i bomo 
pr is top i l i k nekemu samoupravnemu sporazumu 
al i ne, pač pa al i so potrebe po sredstv ih realne 
in v kakšni mer i s m o j ih sposobn i kr i t i . 

To je potrebno tako na nivoju republ ike, kot 
tudi na nivoju občine. Lahko ugotov imo, da je 
mater ia lna baza za f inanci ranje s tanovanjske 
gradnje urejena, da so izdelani al i v izdelavi za
z idaln i načr t i in načrt i objektov, da se vzporedno 
ureja vprašanje stavbnih zeml j išč i td. 

Najvažnejša naloga za real izaci jo srednjeroč
nega plana stanovanjske gradnje — ki predvide
va izgradnjo ca . 2000 stanovanjsk ih enot do le ta 
1976 — pa je pospeši tev obsto ječega de la , usta
novi tev samoupravne s tanovanjske skupnos t i , 
ustanovi tev so l idarnos tnega sk lada. Formira t i 
moramo organe, ustanovi t i tehnično službo za to 
področje, doseči določeno stopnjo in tegr i ranost i 
in teresov, s reds tev in kadrov, zagotovi t i vpliv 
in teresentov na štev i lo , kval i te to, s t rukturo, cene 
in roke gradnje stanovanj i td. 

TI prob lemi pa n iso le šansa za pre izkus naših 
sposobnos t i , pač pa pogoj za dosego zastav l jen ih 
c i l jev. To je naša odgovornost . Ta pa je ve l i ka , 
kot je vel ik in human c i l j . 

dipl. oec. Ćedomir Deletić 

Vse občane vabimo na SLOVESNO OTVORITEV OSNOV
NE ŠOLE ŠLANDROVE BRIGADE, ki bo na dan sloven

skega kulturnega praznika, dne 8. Februarja 1973 ob 

10. uri v Domžalah na Bistriški cest i . 

Dedek Mraz v domžalskem vrtcu 



CENTRALNI KOMITE ZKS O KOMISIJAH 
ZA UGOTAVLJANJE IZVORA PREMOŽENJA 

IN DELAVSKI KONTROLI 

PREGLED DEJAVNOSTI VODSTVENIH ORGANOV 
ZVEZE KOMUNISTOV V OBČINI DOMŽALE 

PO 3. OBČINSKI KONFERENCI ZKS 

Na 31. sej i C K Z K S so bile 
spre jete tudi pobude s pomočjo ka
ter ih naj bi okrepili zaupanje v 
Zvezo komunis tov, kot t is to moral
no in pol i t ično s i lo , ki se dejansko 
bori za socia l is t ične samoupravne 
odnose in mora lnopol i t ično t rdnost 
družbe kot ce lo te . 

V teh pr izadevanj ih bodo imel i 
posebno v logo člani ZK in drugi , 
ki so na odgovornih položaj ih, pri 
čemer bodo lahko uspešni le, če 
so tudi v moralnem, zlasti v ma
terialnem pogledu neobremenjeni, 
skromni in pošteni. 

Nosilci družbenih funkcij, komu-
nisti-funkcionarji, vodilni delavci, 
zaposleni na odgovornih položajih 
v raznih organih družbene kontrole 
naj zato najprej predlože komisijam 
za ugotavljanje izvora premoženja 
evidenco svojega premoženja, je 
sk len i l Cent ra ln i komi te . 

Namen pri javl janja premoženja 
je, da se pri vseh navedenih ugo
tovi premoženjsko stanje in neo
porečnost in zaščit i pred neupravi
čen imi napadi , t is te pa, ki so se 
mater ia lno okor iščal i in zlorabl jal i 
svoj položaj pa da odst ran imo s 
teh delovnih mes t in funkc i j . Ko
mite občinske konference bo zah
teva l , da komunist i na vseh vodi l 
nih mest ih najprej predlože komis i 
jam za ugotavl janje izvora premo
ženja, ev idenco in podatke o izvo
ru svojega premoženjskega stanja 
ter da tako narede zgled tudi za 
vse osta le nos i lce funkci j in nalog 
v organih družbene kontrole. Ko

mite bo na sej i tudi določi l na kak
šen način naj poteka ta akc i ja . 

Cent ra ln i komi te je na 31. sej i 
posebej opozor i l tudi na potrebo 
uvajanja delavske kontrole, kot se
stavnega dela samoupravl janja de
lavcev. Treba je omeni t i , da je bi lo 
uvajanje de lavske kontrole spreje
to v akc i jsk i program 3. občinske 
konference Z K S Domžale in da ta 
akci ja v delovnih organizaci jah že 
poteka. Stal išče Cent ra lnega komi
teja je nedvomno obveznost , da 
sprejete sk lepe o de lavsk i kontrol i 
dos ledno uresn ič imo. V s e t is te , ki 
n iso brali akc i j skega programa ob
činske konference Z K S Domžale in
fo rmi ram, da de lavska kontrola po
meni redno obveščanje samoup-
ravl ja lcev o osebn ih dohodkih v s e h 
zapos len ih , dnevn icah, k i lometr in i , 
dodatk ih in drugih vrs tah osebn ih 
pre jemkov. S e m spada tudi infor
miranje o s t rošk ih reprezentance, 
rek lame in drugih mater ia ln ih stroš
k ih, porabi sk ladov skupne porabe, 
s tanovanjsk ih sk ladov, kredi tov ipd. 
Samouprav l ja lce je t reba redno ob
veščat i tudi o gospodar jenju pod
jetja, dolgovih in drugih obvezno
s t ih . 

Cent ra ln i komite organizaci je 
ZK zadolžuje, da premagujejo od
pore proti uvel javl janju kontrolne 
funkci je samoupravn ih organov in 
drugih nos i l cev kontrole kot instru
menta oblast i de lavcev in samoup
ravljanja g lede razpolaganja in tro
šenja ustvar jenega dohodka. 

T. P. 

Po tretji občinski konferenci 
ZKS Domžale, ki je bila konec 
oktobra 1972, se je nekajkrat že 
sestal komite občinske konference 
ZKS in komisije, ki so odgovorne 
konferenci ali komiteju. O čem so 
razpravljali na teh sejah? 

1. Komite občinske konference 
ZKS Domžale je po konferenci naj
prej dokončno oblikoval akcijski 
program konference in ga poslal 
vsem zadolženim nosilcem in orga
nizacijam ZK. V akcijo uresničeva
nja sklepov konference je šel ko
mite skupaj z Občinskim sindikal
nim svetom; tam kjer ni organi
zacij ZK, bodo nosilec akcije or
ganizacije sindikata. 

Skupaj s člani komisije za kad
re se je komite udeležil sestanka 
organizacije ZK na upravi skupšči
ne občine. Na tej seji so razprav
ljali o odgovornosti za vodenje 
davčne politike v občini in za ne
katere nepravilnosti v davčni up
ravi. Poročilo o ugotovitvah lahko 
preberete v posebnem prispevku, 
ki je objavljen v tej številki Ob
činskega poročevalca. 

Tik prod novoletnimi prazniki 
je komite že tudi razpravljal o iz
vrševanju akcijskega programa 
konference, ugotovil je, da je o 
tem slabo informiran in da bo po
trebno v januarju ponovno sklicati 
posvet sekretarjev organizacij ZK. 
Na tej seji je na osnovi podatkov, 
kolikokrat je razpravljal o davčni 
upravi in politiki, ovrgel kritiko. 

da tudi komite nosi politično od
govornost za slabo stanje v davčni 
upravi. 

2. Prvič sta se v novem sesta
vu sestali komisiji za organizira 
nost in razvoj ZK ter statutarna 
vprašanja ter komisija za idejflO-
politična vprašanja, ki sta odgovor
ni občinski konferenci ZK. 

Komisija za organiziranost jc 
sprejela sklepe, kako naj organizi 
ramo aktiv delavcev-komunistov ter 
aktive ZK v mladinski organizaci
ji in organizacijah za telesno kul
turo. 

Veliko zanemarjenost na idej
nem področju v občini je ugoto
vila komisija za idejnopolitična 
vprašanja in nato sprejela okvirni 
program dela. 

3. Od komisij, ki so pri komi
teju sta najbolj aktivni komisija 
za koordinacijo političnega dela v 
kateri se predstavniki družbenopo
litičnih organizacij in skupščine ob
čine dogovarjajo o aktivnosti v 
prihodnjem obdobju ter komisija 
za kadre. 

Na sejah prve komisije so se 
pogovarjali, kako bi v Domžalah 
okrepili srednje šolstvo (ustanovi
tev centra srednjega šolstva). Na 
komisiji za kadre pa so razprav
ljali o kadrovskih problemih na 
upravi skupščine občine ter dali 
mnenje k predlogu za izvolitev 
novega direktorja v Tosami oz. 
Traku. 

T. P. 

»Želimo več sodelovanja« 
Občinski s indikaln i svet je ob 

koncu pretek lega leta organiz i ra l 
posvetovanje z našimi de lavc i , ki 
so začasno zaposleni v tuj ini . Po
sveta so se poleg zdomcev ude
ležil i tudi : namestnik republ iškega 
sekretar ja za delo, predsednik 
skupščine občine, predstavnik i stro
kovnih služb pri skupščin i obč ine, 
zavoda za zaposlovanje, car ine, za
voda za soc ia lno zavarovanje in 
banke. 

Vprašanja, ki so j ih postavl ja l i 
de lavc i lahko s t rnemo v nas lednje: 

— s področja zaposlovanja in 
možnost i vrn i tve ter zapos l i tve v 
domovin i 

— s področja gospodars tva so 
bila v ospredju vprašanja o mož
nost ih dodel jevanja zasebnih obrt i 

— s področja car inske zakono
daje oz i roma car insk ih olajšav, ki 
so dane de lavcem ob nj ihovem po
vratku v domovino kakšne so mož

nost i za uvoz s reds tev za proizvod
njo in opremo kot tudi kako se iz
vajajo predpis i iz car inske tar i fe 
g lede na roke pri javl janja, roke 
uvoza po vrni tv i de lavca v domo
v ino, stopnja car inske tar i fe pri 
rabl jenih predmet ih in roki vpla
či l car insk ih dajatev. 

— S področja narodne obram
be in mat ične službe so bi la vpra
šanja glede obvez do narodne ob
rambe, pri javl janja nj ihovih biva
l išč v tuj ini , kot tudi vprašanja v 
zvezi z zagotovi tv i jo ust reznih pre
p isov dokumentov o st rokovni us
posobl jenost i de lavcev , ki so za
posleni v tuj ini . 

— S področja soc ia lnega zava
rovanja so bi la pr isotna vprašanja 
o zagotovi tv i ust reznih potrdi l za 
pr idobi tev pravic iz soc ia lne za
konodaje, poleg tega pa tudi o 
možnost ih podal jšanja bolniškega 
staleža v Jugos lav i j i . 

Poleg navedene problemat ike so 
na posvetovanju tudi vpraševal i v 
zvezi z zaščito pravic naših delav
cev v tuj ini , za katere skrbi jo na
ša d ip lomatska konzularna pred
stavniš tva, jugos lovansk i soc ia ln i 
de lavc i , naš s indikat in njeni pred
stavnik i v tuj ih s ind ikat ih . V raz
pravi so opozor i l i , da premalo kon
takt i ramo in sode lu jemo predstav
niki naših s indikatov in našimi de
lavc i , ki so s i ce r v večin i vkl ju
čeni v tuje s ind ikate, vendar zno
traj njih nimajo možnost i za svoj
s tveno dejavnost. Prav tako je še 
premalo pomoči in sodelovanja z 
našimi zdomci na kulturno-prosvet-

nem področju. Pri tem je učinko
v i te jša katol iška cerkev, ki iz Ju
goslavi je poši l ja v tuj ino duhovni
ke z nalogo, da naše de lavce in 
člane nj ihovih družin uči jo vero , 
nudijo soc ia lno pomoč itd. Nekate
ri od njih zlorabl jajo svoj pok l ic in 
navezujejo s t ike s po l i t i čn imi emi 
granti in skupaj z nj imi vnašajo 
med naše de lavce nezadovol js tvo 
do domov ine, češ , da ne skrb i za 
svoje de lavce v tuj ini ipd. Ti du
hovniki ne čakajo, da pr idejo naši 
de lavc i v nj ihove p isarne, ampak 
j ih kar sami obiskujejo na delov
nih mes t ih , s tanovanj ih , bo ln icah, 
zapor ih i td. ter urejujejo zanje raz
na vprašanja, nudijo zaščito in po
moč. Na ta način j ih navezujejo 
nase ter imajo zaradi vsega tega 
nanje tudi določen vpl iv , kar pa 
je za nas pol i t ično lahko zelo škod
l j ivo. 

G lede na pr ipombe, ki so bi le 
izrečene na posvetovanju, brez dvo
ma kaže v loži t i večje napore pri 
krepi tv i naših služb za č imbo l jšo 
delovno in soc ia lno pravno zašči to 
naših de lavcev začasno zapos len ih 
v tuj ini . Zavedamo se , da tako 
posvetovanje, ki ga s i ce r vsako le
to organiz i ramo, in ki predstavl ja 
edino povezovanje z našimi de lavc i 
začasno zapos len imi v tu j in i , ni do
vol j . Tu kaže v pr ihodnje vzposta
vi t i več obl ik raznih povezovanj . 
Eno izmed teh pos lanstev pa bo 
nedvomno opravl jal tudi Občinsk i 
poročevalec, katerega bomo ods le j 
poši l ja l i našim zdomcem. 

Mar jan Bolhar 



Priprave za občinsko skupščino 
ZZB NOV Domžale 

Krajevne organizacije Zveze 
združenj borcev in vojaških vojnih 
invalidov NOV so v zaključni fazi 
svojih skupščin. J)o sedaj so že 
vse krajevne organizacije izvedle 
skupščine, razen ZVVI Blagovica 
in Mengeš ter ZZB NOV Velika 
vas in Mengeš. Do izida Občinske
ga poročevalca pa bodo, verjetno, 
tudi te organizacije opravile svojo 
dolžnost. 

Razprave, na skupščinah orga
nizacij so povsod potekale v ogor
čenih protestih proti nečloveškemu 
uničevanju vietnamskega ljudstva. 
Borci in invalidi so tudi ostro ob
sodili neofašistično gonjo avstrij
skega Hcimatdicnsta nad našimi 
Slovenci na Koroškem. 

Naše razprave niso potekale sa
mo v smeri naše lastne problema
tike, pač pa smo obravnavali tudi 
aktivno delo naših članov v SZDL, 
krajevnih skupnostih in SLO. Raz
pravljali smo tudi o socialnem raz
likovanju v naši družbi in kako 
žive borci in invalidi. 

V tem smislu je naša organiza
cija naredila precej za izboljšanje 
stanovanjskih razmer borcev, inva
lidov in kmetov-borcev. Krediti so 
bili dodeljeni po kriterijih Odloka 
o financiranju stanovanjske iz
gradnje borcev NOV, na terenu pa 
so bili opravljeni komisijski pre
gledi glede na upravičenost do po
sojila. Kdo in koliko so dobili kre
dita je razvidno iz objav v Občin
skem poročevalcu. Kljub temu, da 
si je s pomočjo kredita in lastnimi 
sredstvi že precej borcev, invalidov 
in kmetov-borcev izboljšalo stano
vanjski standard je še vedno pre
cej takih, k i jim je potrebno po
sojilo — posebno kmetom borcem 
v hribovitih predelih naše občine. 
Zaradi tega bo potrebno še naprej 
skrbeti za naše člane. 

Na skupščini krajevne organi
zacije ZVVI Domžale so člani izra
zili nezadovoljstvo, ker so nekate
ri invalidi čakali na gradbeno par
celo tudi po štiri leta in celo več. 
Zaradi tega je bilo več urgenc, 

zemljiško stanovanjski sistem pa 
vseeno še ni urejen. Predvsem je 
to težko za slabo situirane borce 
pa tudi za ostale občane-delavce, 
saj je danes treba odšteti ca. 6 
milijonov starih dinarjev za komu
nalno urejeno gradbeno parcelo. 

Razmere in čas, v katerem ži
vimo, zahtevajo od vseh naših čla
nov polno angažiranje za hitrejše 
reševanje stanovanjske problema
tike. Ugotavljamo pa, da mlajši 
ljudje, čeprav so komunisti, nočejo 
razumeti, da je treba našim čla
nom, ki so v NOB dali svoje 
zdravje, čim več pomagati. Zaradi 
tega ni čudno, da se naši člani 
večkrat sprašujejo, zakaj tak odnos 
do njih. Člani naše organizacije se 
dobro zavedajo, da bo pismo Iz
vršnega biroja ZKJ moralo, v vseh 
smereh, bistveno vplivati na hi
trejši napredek naše družbe. 

Na skupščinah krajevnih orga
nizacij je bilo tudi ugotovljeno, da 
je še precej naših članov, ki še 
nimajo priznane posebne delovne 

dobe za aktivno delo v N>_ \ Re
ševanje teh vlog se vleče po šest 
in več let. Zaradi tega so predla
gali, da naj Skupnost pokojninske
ga in invalidskega zavarovanja te 
zahtevke hitreje rešuje. 

Ko organizacije pregledujejo 
svoje delo opažajo, da je zaradi 
umrljivosti vedno manj članov v 
naših vrstah, precej pa je starih in 
bolnih, katere je potrebno obiskati 
in jim pomagati. 

Zaradi starostne strukture in 
bolezni naših članov nimamo do
volj kadrov, zato so bile le v ne
katerih organizacijah izvedene 
manjše kadrovske spremembe. 

Skladno s Statutom ZZB NOV 
Jugoslavije so naši člani letos pr
vič volili, poleg svojega vodstva 
tudi člane za Občinski odbor ZZB 
NOV in predsednika ter tajnika 
Obč. odbora ZZB NOV. Veliko gla
sov so dobili posebno kandidati za 
tajnika, tovarišica Kolenc Mihaela 
in dosedanji predsednik Občinske
ga odbora ZZB NOV. 

Spomenik N O B na trgu 
v Moravčah 

Nakazanih je le del problem 
katerih reševanje zahteva vel 
prostovoljnega dela. 

Franc Avbelj 

ov, 
iko 

Občni zbor športnega društva »Invalid« Domžale 
V torek, dne 9. januarja 1973, 

so se zbrali invalidi-športniki na 
občnem zboru športnega društva 
»Invalid« Domžale. 

Poročilo o delovanju dosedanje
ga društva »Invalid« je podal dose
danji predsednik tov. Stane Janc-
žič. V poročilu je poudaril, da je 
v zadnjem času v društvu aktivno 
sodelovalo premajhno število inva
lidov in so zaradi tega bili večkrat 
v 'neugodnem položaju, kajti zdravi 
športniki niso mogli tekmovati z 
invalidi. 

Na občnem zboru je bil soglas
no sprejet Sklep, da se delo v dru
štvu poživi in k .sodelovanju priteg
ne čimveč invalidov in upokojenih 
borcev NOV. 

Člani športnega društva »Inva
lid« so Lahko: vojaški vojni invalidi 
NOV, mirnodobni vojaški invalidi, 
vsi invalidi dela, invalidi od rojstva, 
invalidi fašističnega terorja ter upo
kojeni borci NOV. 

Občni zbor je določil višino čla
narine, ki bo 50,00 din letno. Sedež 
društva bo v prostorih občinskega 
odbora ZZB NOV na Ljubljanski ce
sti 70 v Domžalah. Dogovorili so se 
tudi, da bo na sedežu društva vpi
sovanje v članstvo in plačevanje 
članarine vsak četrtek od 16. do 18. 
ure, kjer bodo člani dobili tudi dru
ge potrebne informacije. 

V društvu so za sedaj predvide
ne naslednje športne sekcije: keg-
1 jaška, balinarska, strelska in šahov-

ŠTUDENTJE IN ŠTUDENTKE 
ZOPET ZDRUŽENI V KLUBU! 

Zamisel o ustanovitvi kluba 
študentov in študentk domžalske 
občine niti ni mlada. Toda bila je 
cela zbirka preprek v obliki npr. 
samo po sebi umevnih izgovorov, 
hude stiske s časom, podpiranja 
lenobe, tista, ki je preprečevala 
uresničitev za študentke in študen
te prijetne zamisli. Zdaj pa smo 
v času, ko se je zavest o nujnosti 
ustanovitve kluba razvila že do 
tako visoke stopnje, da kratko in 
malo preostaja le še, da klub res
nično ustanovimo. 

Pa se bo pojavil zlobnež in 
rekel: »Kolega, saj se poznamo! 
Gre vam le za to, da se boste 
zabavali, sicer pa ne bo iz kluba 
nič!« 

M i pa smo v naletu, polni vere, 
da ne sme biti tako. Vsi, k i smo 
preživeli že nešteto mešanih ob
čutkov pred izpiti vemo, kako je, 
če si premalo obveščen o stvareh, 
ki sc tičejo študija na visokošol
skih zavodih. Tako se bomo npr. 
povezovali s srednješolci in sc z 
njimi pogovarjali o vsem, kar jih 
bo zanimalo glede pogojev in raz
mer za študij na univerzi. Pogo
varjali sc bomo resno, četudi ta 
ali oni navihani kolega ne bo po

zabil omeniti, da se ta in ta pro
fesor zgrozi, ako pred svojim zve
nečim priimkom ne vidi napisa dr, 
ali da ta in ta profesor v ničemer 
ne skriva dobrega razpoloženja, če 
na izpit pride kolegica-študentka 
v krilu minimalnih dimenzij. Kot 
že rečeno, bomo pomagali srednje
šolcem kolikor bo v naši moči, 
kajti z njimi se bodo kasneje tudi 
vztrajno polnile naše vrste. 

V čem pa sestoji bistvena vse
bina kluba? 

Gre predvsem za to, da se med 
seboj čim bolj spoznamo, da si 
bomo izmenjavali učbenike, da sc 
bomo zanimali za politiko štipendi
ranja in kadrovanja v naši občini, 
da bomo organizirali različna pre
davanja, se povezovali z drugimi 
klubi in podobno. Predvsem pa 
ne smemo pozabiti na tradicional
ne dejavnosti študentskih klubov. 
V tem smislu bomo prirejali izlete, 
zabavne večere in seveda brucova-
nja. Z zaslužki na brucovanjih pa 
bomo dali našim denarnicam, ki 
imajo to nepraktično lastnost, da 
so največkrat prazne, bolj vsebin
sko podobo, ki se bo predvsem 
odražala v povečanem številu ak
cij s strani kluba. 

Naša pot je jasna, naše orožje 
pa sta polet in množica idej! 

Trenutno je za nas največji 
problem kako dobiti primeren pro
stor, kjer bi bil največji del naše 
aktivnosti. Med drugim smo pre
mišljevali, da bi bilo dobro, če bi 
dobili neko sobo, ki naj bi služila 
šahistom in študentom, tako da bi 
se v njej izmenjavali. Na ta način 
bi v hipu rešili dva pereča pro
blema v našem kraju, namreč pro
blem šahistov, ki jim ni dan nek 
prostor, da bi v njem izpolnjevali 
svoje šahovske vrline in problem 
kolegov in kolegic, k i tudi ne mo
rejo razpravljati o nekaterih res
nih problemih v pijanem vzdušju 
lokalov. 

Za začetek naj bo dovolj. Svo
je misli in načrte smo javno po
vedali, torej nam ne preostane nič 
drugega, kot da jih uresničimo. 
Če tako ne bomo ravnali, sc lahko 
nadejamo, da se bo našlo resno 
pero, ki nam bo v takšni ali dru
gačni obliki dalo vedeti kaj si mi
sli o nas. 

V imenu pripravljalnega odbora 

Jože Skok 

ska sekcija. Če bodo pogoji še za 
druge športne panoge, bomo to 
upoštevali in ustregli željam članov. 
Trenutno aktivno trenira kcgljaška 
sekcija, za katero je rezervirano 
kegljišče vsak ponedeljek od 18. do 
20. ure v Športnem parku v Dom
žalah. 

Občni zbor sta pozdravila tudi 
tovariša Stane Lavrič, predsednik 
zveze za šport in rekreacijo invali
dov Slovenije, in Jože Malic, sekre
tar zveze. Oba sta poudarila po
membnost športne rekreacije, kajti 
ta je potrebna vsem, posebej pa in
validom. 

V živahni razpravi, ki jc bila 
usmerjena na bodoče naloge šport
nega društva »Invalid«, je bilo pre
cej govora tudi o financiranju dru
štva, brez katerega ni mogoče pri
čakovati napredka v nobeni njegovi 
sekciji. S tem v zvezi smo sprejeli 
sklep, da se že pripravljeni predra
čun za leto 1973 dopolni in takoj 
dostavi občinski skupnosti za šport 
in telesno kulturo v odobritev. 

Novoizvoljeni odbor bo imel 
polne roke dela. Želimo mu veliko 
uspehov, uspehi pa bodo plačilo za 
njihov trud! 

Vse invalide in upokojene borce 
NOV pa vabimo, da sc v čimveč-
jom številu vključijo v športno živ
ljenje. Videli boste, da vam ne bo 
žal, kajti v društvu se bo našla 
prepotrebna rekreacija in tovariško 
razvedrilo za vsakega! 

Tone Ahčin 

Kulturna skupnost Dom
žale vabi vse likovnike s 
področja naše občine, da 
se vključijo v novoustanov
ljeno likovno sekcijo pri 
Zvezi kulturno prosvetnih 
organizacij Domžale. 

Sekcijo bo vodil doma
čin, akademski slikar Da-
niel Fugger. 

Prijave pošljite čimpreje 
tajniku tov. Tonetu Ravni
karju, Zavod za glasbeno 
izobraževanje Domžale. 



ODGOVORNOST ZA POLITIKO IN DELO DAVČNE OPRAVE 
Pred nekaj dnevi je b i la v pro

stor ih domžalske občinske uprave 
skupna seja osnovne organizaci je 
Z K skupščine občine Domžale, ob
činskega komite ja ter kadrovske ko
mis i je občinskega komiteja Z K S . 
Dnevni red se je je zajemal eno sa
mo točko, in s i ce r poroči lo part i jske 
komis i je o odgovornost i za pol i t iko 
in delo davčne uprave občinske 
skupščine Domžale. 

Povod za razčiščevanje te zadeve 
so bi l i oč i tk i na delo davčne uprave 
in na vodenje davčne pol i t ike, ki so 
se že dalj časa vrst i l i na sejah 
osnovne organizaci je ZK , na pogo
voru na obč inskem komiteju ZK in 
delno tudi v časopisnih poroč i l ih . 

Zaradi mnogih ne jasnost i , različ
nih izjav in hudih obtožb je sekreta
riat osnovne organizaci je imenoval 
komis i jo , ki naj ugotovi — v mejah 
svoje zmogl j ivost i — stvarno s i tua
c i jo , odgovornost za stanje v davčni 
upravi ter predlaga sk lepe in sank
c i je . 

Iz poroči la komis i je povzemamo 
samo najosnovnejše ugotovi tve. Ko
mis i ja je konstat i ra la , da so za s la
bo stanje v davčni upravi p redvsem 
odgovorni komun is t i , ki delajo v 
davčni upravi in osnovna organiza
c i ja skupščine občine Domžale, za
radi nezadostnega angažiranja na 
tem področju. Odgovornos t za pol i
t ično delo pa nosi tudi občinski ko
mite Z K S . Poleg njih nosi po l i t ično 
odgovornost tudi p redsedstvo občin
ske skupščine, po l i t ično in strokov
no odgovornost pa še tajnik in vs i 
dosedanj i načelnik i davčne uprave. 

Komis i ja ni imela na razpolago 
dokazov za hude oč i tke sabot i ranja 
in demont i ranja davčne uprave v ob
č in i , ugotovi la pa je, da je obsta ja la 
oči tna pomanjk l j ivost in nesposob
nost organizaci je davčne uprave, po
manjkl j iva de lovna d isc ip l ina , nedo
s ledno in prepočasno izvajanje ka
drovske pol i t ike ter nest rokovno de
lo v davčni upravi . Ti e lement i so 
bi l i poleg neresničnih pr ikazovanj , 
dvol ičn ih izjav in podtikanj pogla
v i tna ovi ra normalnemu poslovanju 
davčne uprave. 

Naj navedemo samo nekatere 
ugotovi tve komis i je . Ovržene so tr
d i tve uslužbencev davčne uprave, 
da je tajnik namenoma zadrževal več 
m e s e c e v sp isek davčnih zavezan
cev, ki bi jih moral kaznovat i sod
nik za prekrške. Resn ica pa je v 
tem, da je bi l takšen sp isek , če je 
bi l sp loh predan tajniku z dodatnimi 
p r i logami , napravl jen samo zaradi 
tega , da bi nekater im davčnim 
uslužbencem izplačali na osnovi teh 
sp iskov dodatne osebne dohodke, 
nato pa j im je bil sp isek vrn jen. 

S i c e r pa je po vrni tv i sp i ska bi la 
naloga davčnih uslužbencev, da kaz
nujejo davčne obvezance, ne pa sod
nik za prekrške. Toda po enem letu 
ti k rš i te l j i še n iso kaznovani . Komi 
s i ja je ugotov i la , da je ver jetno ne
kaznovanih še več drugih davčnih 
zavezancev, saj so nekater i de lavc i 
davčne uprave dobi l i še dodatna 2 
odsto tka nagrade v znesk ih od 1 do 
2 mi l i jona, a da prot i davčnim za
vezancem niso ukrepal i . Naj ome
n imo, da se nagrade lahko dobi jo 
samo za odkr ivanje utaj, v v s e h na
veden ih pr imer ih pa utaj sp loh ni 
b i lo , uslužbenci pa so nagrade dobi
va l i na nezakoni t način. Bivši načel
nik davčne uprave se je bol j zani
mal za osebne pre jemke de lavcev , 
manj pa za de lo , organizaci jo In ure
janje kadrovsk ih prob lemov. 

V davčni upravi je v ladalo mne
nje: »Zakaj bi ravno ml prvi kazno
val i davčne zavezance, če pa drugi 
to ne delajo?« Hkrat i so izter jeval i 

z v so s i lo davek od kmetov, obrtni
kom pa se je popuščalo, češ »gra
f ikon obr tn išk ih davčnih vplači l pri
kazuje dobro s i tuac i jo«. Jasno je 
po tem, od kod so konec leta 1971 
davčni dolgovi znašali okrog 700 mi
l i jonov dinarjev, da bi bi l i konec av
gusta 1972 že 827 mi l i jonov dinar
jev. Interesantna je organizaci ja iz-
ter jevalne službe, saj so izter jevalc i 
na terenu lahko terjali samo kmete , 
od osta l ih pa samo male zneske , če
prav so vede l i , da imajo nekater i ne
plačane davke v mi l i jonsk ih znesk ih . 

V davčni službi je v ladala fami -
l iarnost , de lovni e lan ni bi l preveč 
dober , odhajanje iz službe in pr iha
janje v službo je bi lo samovo l jno . 

Obr tn ikom so izdajal i potrdi la o 
plačanih davk ih , čeprav davkov n iso 
plačal i , in s i ce r zato, da so s temi 
dokument i lahko urejeval i s tvar i , za 
katere so takšna potrdi la nujna. Za
koni tost i v admin is t rac i j i ni b i lo , saj 
je posebna občinska komis i ja v 
1971. letu pregledala 35 sp isov in 

V zvezi s poročilom posebne 
komisije sekretariata osnovne or
ganizacije ZK uprave Sob, k i je 
bilo prečitano na sestanku osnov
ne organizacije 13. 12. letos vam 
posredujem odgovor na obtožbe, 
ki so bile navedene v poročilu in 
objavljene v D E L U 26. 12. 1972. 

V tej obliki vam posredujem 
odgovore zato, ker mi sekretariat 
osnovne organizacije ni omogočil 
skladno s 27. točko Statuta Z K J 
pripraviti obrazloženo gradivo za 
prej omenjeni sestanek. Poleg tega 
sem si v razgovoru s komisijo 
ustvaril mnenje, da je večina očit
kov pojasnjena in zadovoljivo raz
ložena. Na sestanku pa sem ugo
tovil da je komisija upoštevala pri 
oblikovanju mnenj nedokumentira
ne izjave posameznikov, ni pa pro
učila gradiva, k i sem ga v postop
ku zaslišanja navajal kot pomemb
nega za ugotavljanje odgovornosti. 
Tako so bili ustvarjeni pogoji za 
celo vrsto pomanjkljivih in zato 
napačnih zaključkov, ki so komi
sijo privedli do predloga kakršen 
je bil podan na seji osnovne or
ganizacije. 

V poročilu mi je oči tano: 
— da trditve o demontaži in 

sabotiranju razvoja davčne službe 
niso resnične, 

— da sem odgovoren za nedi
sciplino, za kadre in za nestro
kovno poslovanje, 

— da sem spisek za kaznova
nje tajniku podtaknil zaradi izpla
čila 2 % nagrade, 

— da sem se v svojem delu 
orientiral samo na zaslužke inšpek
torjev — za ostalo delo pa nisem 
bil dovolj odgovoren, 

— da sem samovoljno usmerjal 
izterjavo na kmete, 

— da so bili obrtniki pri iz
terjavi protežirani. 

Predno pojasnim dejanski stan 
po teh točkah moram naslov opo
zoriti na to, da sem komisijo ne
dvoumno opozoril na Popis opra
vil uprave Sob Domžale, kjer toč
no stoji, kdo je bil za posamezno 
nepravilnost po sistemizaciji od
govoren in tudi plačan. To se na-

ugotov i la , da je samo 6 pravi lno re
šenih, 29 pa ne. 

Izjave samih de lavcev davčne 
uprave opozarjajo na ver jetne inter
venc i je za zmanjševanje davčnih od
mer . Vendar bivši načelnik in delav
ci davčne uprave na to vprašanje 
pred komis i jo in na sej i osnovne or
ganizaci je n iso dali odgovorov. 

Obres t i na neplačane davke n iso 
zaračunaval i , oz i roma so j ih samo 
nekater im. Mandatn ih kazni , rubežev 
in predlaganja sodn iku za prekrške 
n iso izvajal i . Načelnik davčne upra
ve je dovol jeval b lokiranje normal
nega postopka »izterjava — opom)n 
— rubež« s t em , da je davčni zave
zanec pr inese l naknadno na regi
s t rac i jo majhen račun. 

Osebn i dohodki uslužbencev 
davčne uprave so po uradni ev iden
ci nekje pri v rhu dohodkov davčnih 
uslužbencev v S R S , inšpektor j i pa 
so na prvem mes tu . Zaradi tega bi 
bi lo upravičeno pr ičakovat i urejeno 
pos lovanje , ne pa stanja, kakršno je. 

naša zlasti na delovno disciplino 
•in na očitke o nezakonitem po
slovanju. 

Trditev o sabotiranju dokumen
tiram: za vsak ukrep sem moral 
napisati 3—5 krat predlog in k 
vsakemu ukrepu še dodatna pojas
nila, vendar je večina predlogov 
ostala neizvršenih (OD glede na te
žavnost, nadure, razpored prosto
rov, razpored uslužbencev). Komi
sijo sem opozoril, da je dokumen
tacija o predlogih v arhivu davčne 
uprave, vendar to v poročilu ni 
upoštevano. 

Trditev o demontaži sc nana
ša na slovensko davčno politiko, 
saj so bili od leta 1965 do 1968 
sprejeti ukrepi, k i so pripomogli 
k sedanji stopnji neupravičenega 
bogatenja (ukinitev registracij ra
čunov, določanje pavšalov, skle
panje sporazumov, zmanjšanje šte
vila davčnih uslužbencev itd.). 

Komisija tudi ni upoštevala mo
jih navedb glede nediscipline in 
nestrokovnosti. Moji predlogi za 
disciplinski pregon kršiteljev de
lovne discipline in pravilnika o di
sciplinski odgovornosti razen en
krat niso bili upoštevani. O tem 
obstaja dokumentacija v arhivu 
davčne uprave. V zvezi s strokov
nostjo sem ob vsaki sistemizaciji 
zahteval oceno, če obstoječa zased
ba izpolnjuje pogoje po pravilniku 
o minimalni izobrazbi davčnih us
lužbencev. Vedno sem dobil zago
tovilo, da imajo vsi ustrezno izo
brazbo. Zaradi zagotovitve stro
kovne zasedbe sem predlagal ob 
sprejemu prve sistemizacije v letu 
1968 premestitev dveh uslužben
cev na taka delovna mesta kjer 
je njuna izobrazba ustrezala. V 
upravi smo se na zahtevo pred
sednika in ob podpori načelnikov 
dve leti dogovarjali za organiza
cijo strokovnega seminarja za us
lužbence vendar ga ni bilo. Davč
ni uslužbenci pa so se strokovno 
usposabljali na specializiranih se
minarjih, ki jih je organiziral re
publiški sekretariat za finance. Sam 
sem v predpisanem roku opravil 
strokovni izpit z oceno prav do-

V s e h teh stvar i ni moč opraviče
vati s pomanjkanjem kadra, sa j so 
si dal i p lačevat i tudi nadure. 

Komis i ja je predlagala osnovni 
organizaci j i in komite ju vrs to skle
pov, ki podpirajo novo vods tvo davč
ne uprave. Hkrat i pa je osnovna or
ganizaci ja sog lasno spre je la predlog 
sankc i j , v katerem je predlagana iz
k l juč i tev iz Z K S dveh č lanov davčne 
uprave, kr i t iko vodstvu občinske 
uprave in p redseds tvu občinske 
skupščine, za dva člana ko lekt iva 
pa je predloženo, da občinska komi
s i ja za vo l i tve in imenovanja ocen i 
njuno dosedanje delo in sposobnos t , 
če lahko še nadalje opravl jata svojo 
dolžnost. 

V naslednj i fazi pr ičaku jemo do
končno uredi tev in normalno pos lo
vanje davčne uprave v s m i s l u smer
nic in navodi l upravnih in part i jsk ih 
organov. 

Ivan Peterca, 
sekretar osnovne organizaci je 

Z K S uprave S O b Domžale 

bro. Pismena naloga izpita se je 
nanašala na obdavčenje obrtne 
proizvodnje, zato odklanjam očit
ke o nestrokovnosti. 

Zaradi premajhne zasedbe pa 
smo v podaljšanem delovnem času 
nekatere naloge opravili brez po
globljene predpriprave zato so 
se pojavile pri izdaji odločb ne
katere napake. Zaradi očitkov ljub
ljanskih občin o preseljevanju obrt
nikov v Domžale je sekretariat za 
finance strokovno kontroliral na
šo davčno upravo vendar ni bilo 
nikdar ugotovljeno, da kršimo za
kone ali svoje delo opravljamo 
nestrokovno. Z obremenitvijo (od
mero) obrtnikov smo dokazali, da 
davčna uprava nikoli ni delovala 
v smeri snubljenja obrtnikov za 
poslovni sedež v Domžalah. Pov
prečno je domžalski obrtnih v letu 
1970 in 1971 plačal znatno višje 
prispevke in davke kot povprečni 
slovenski obrtnik. 

Za spisek »100-h« se je šele po 
zaključnem delu komisije ugoto
vilo, da sem imel samo jaz resen 
namen za kaznovanje obrtnikov, 
ker bi sicer spisek ne bil niti na
pravljen niti predložen tajniku na 
vpogled. Ko je bil spisek vrnjen na 
davčno upravo sem dejansko že 
opravljal posle na SZDL zato so 
lahko davčni uslužbenci spisek za
držali, čeprav so neposredno od
govorni za kaznovanje (zato imajo 
pooblastila in status inšpektorja). 

O nezakonitih izplačilih in mili
jonskih zneskih obstoja dokumen
tacija v finančnem sektorju upra
ve, vendar so vse trditve v zvezi 
s tem samo polovične resnice, ker 
je zaradi zahtev po stimulativnem 
nagrajevanju in s tem po višjih OD 
davčnih inšpektorjev dobila ta tež
nja pri ostalih uslužbencih v up
ravi prizvok nevoščljivosti in je 
zato predimenzionirana. Resnica 
je, da je povprečen OD inšpektorja 
v skladu s samoupravnim sporazu
mom in se za 1970. in 1971. leto 
nanaša na 12-urno delo, zato bi 
preračunan na redni delovni čas 

(Nadaljevanje na 5. strani) 

Pismo tovariša Andreja Drmala 
članom komiteja občinske konference ZKS Domžale in članom kadrovske komi

sije pri občinskem komiteju ZK 



Stališče komiteja občinske konference 
ZKS Domžale 

V članku v Delu z dne 26. 12. 
1972 (»Davkarj i po domače«) je kri
t iziran tudi komite občinske konfe
rence Z K S Domžale. V članku je re
čeno, da je »komisi ja konstat i ra la, 
da so za s labo stanje v davčni 
upravi p redvsem odgovorni komuni
s t i , ki delajo v davčni upravi in or
ganizaci ja Z K skupščine občine 
Domžale, zaradi nezadostnega anga
žiranja na tem področju. Odgovor
nost za pol i t ično delo pa nosi tudi 
občinski komite ZKS«. 

Komi te občinske konference Z K S 
Domžale je na 15. sej i razpravl jal 
o tej kr i t ik i ter opozor i l kol ikokrat 
je komite razpravl jal o davčni upra
vi in davčni pol i t ik i . Komite ju in se
kretarju komiteja se je večkrat oči
talo, kaj se vt ikata v davčno upra
vo. Če pa se komite, sekretar in 
ostal i ne bi to l iko vt ikal i v te s tvar i , 
bi bi lo danes še vse po s ta rem! 

R A Z P R A V E , SPREJETI SKLEPI 

—- Komite občinske konference 
Z K S Domžale 

Dne 9. marca , na 3. sej i komi
teja (v mandatni dobi pre jšn je ob
činske konference) : Stal išča s te 
seje so bi la objavl jena v Občinskem 
poročevalcu št . 3/1970 in v št . 6/ 
1970, na osnovi teh člankov j ih tudi 
c i t i ramo: 

— Točka 7: »Podpiramo zahtevo, 
da se davčna inšpekci jska služba 
uredi in razšir i in pr imerno s t imu
lira.« 

(Nadaljevanje s 4. strani) 

nc dosegel niti občinskega povpre
čja. Poleg tega so tudi komunisti 
v upravi pozabili, da so imeli v 
tem obdobju inšpektorji znatno 
nižje OD kot drugi inšpektorji. V 
letu 1968 pa je imel referent za 
odmero obrti 150 din nižjo plačo 
kot občinski šofer. Če je treba kaj 
raziskovati potem je treba ugoto
viti zasluge za tako stanje in pri
zadevanja za spremembo tega. 

Očitek o nedejavnosti načelni
ka ne drži, ker o organizaciji, na
logah in dogovorih v davčni up
ravi obstojata dva rokovnika za
beležk za eno koledarsko leto, pri
zadevanja za izplačilo stimulativ
nega dela inšpektorjem pa je bilo 
urejeno v 15 dneh ob izvrševanju 
ostalih nalog. Poleg nalog po siste
mizaciji pa sem bil pogosto zadol
žen za izvršitev drugih nalog (po
stavitev sistema za pobiranje pri
spevka za mestna zemljišča, za ti
skanje programa razvoja otroškega 
varstva in za nabavo opreme v 
upravi). 

V zvezi z očitki o protežiranju 
obrtnikov ugotavljam, da je poro
čilo samo s seboj nasprotno, ker 
obrtniki v tem obdobju plačujejo 
»kakor kdo hoče«, po mojem odho
du pa se je davčni zaostanek v 
kratkem obdobju za 25 % povečal. 
To kvečjemu kaže na to, da sem 
do leta 1971 pri izterjavi vsaj pri
bližno obvladal situacijo — brez 
strokovnih izterjevalcev po mojem 
odhodu pa kljub trem izterjevalcev, 
ki so si eno leto nabirali izkušnje, 
ni bilo mogoče izterjati dolga. Po
leg tega mislim, da očitki o prote
žiranju ne morejo držati, ker izter
jevalci še danes niso sposobni izve
sti strokovno zahtevnega postop
ka, ki je predpisan za izterjavo. 

— »Člani komiteja so razprav
ljali tudi o soc ia ln i d i ferenc iac i j i , 
p redvsem o utaji davkov. Bi l i so so
g lasn i , da je t reba podpret i v s e ti
ste organe, ki v sk ladu z zakonom 
in spre jet imi družbenimi normami 
iščejo krš i lce. 

Tu se tudi postavl ja vprašanje 
dos lednega izvajanja stal išč ZK . Na
čelno so vs i zanje, ko pa se pojavi 
s i tuac i ja , da osebn i interesi posa
meznikov t rč i jo ob interese družbe, 
na odgovornih mest ih ne reagirajo v 
kor ist družbenih interesov. Komi te 
meni , da je treba v takih pr imer ih 
iti do konca in raziskat i odgovornost 
za izvajanje sprejet ih načel . Spra
ševal i so se tudi , čemu služi jo raz
prave o načinu postopka uprave jav
ne varnost i in kdo je zadevo pri ja
v i l , ne pa ali je resnična ali ne.« 

Dne 18. junija 1970, na 7. seji ko
miteja je bivši načelnik davčne upra
ve, Andre j Drmal , član komiteja de
jal, da se je zaradi sk lepa komiteja 
o davčni pol i t ik i že okrepi la davčna 
uprava in da so na davkari jo začeli 
gledati drugače. Sedaj je dost i laže 
delat i . 

Dne 21. januarja 1971 je komite 
na 16. seji razpravl jal o delu orga
nizaci je ZK uprave Sob . Navajamo 
nekaj najvažnejših ugotovi tev iz raz
prave in sprejete sk lepe : 

— vodi ln i delavci v upravi oma
lovažujejo delo organizaci je ZK , kar 

Zato sem bil prisiljen osebno us
merjati izterjavo in jo strokovno 
voditi. 

Če bi očitki o protežiranju ve
likih obrtnikov držali, potem ob
činski proračun zaradi blokiranja 
dotoka sredstev iz družbenega sek
torja ne bi bil v stanju finansirati 
izgradnje šol, TIS pa bi enako kot 
pred letom 1968 opravljala svoje 
naloge ob občutnem pomanjkanju 
sredstev. Letno smo preko 100 % 
dvigali obremenitev obrti napram 
prejšnjemu letu, zaradi pomanjka
nja kadra pa so se zaradi tega 
pojavile tudi posamične prenizke 
odmere in slaba izterjava. Po pre
gledu gradiva sem ugotovil, da se 
izjave izterjevalcev o intervencijah 
nanašajo na obdobje za katerega 
ne odgovarjam. 

Za zaključek naj mi bo dovo
ljeno opozoriti na statutarna dolo
čila ZKJ , ki govorijo o izključitvi 
iz ZK. Pri tem ugotavljam, da vse 
nepravilnosti v davčni upravi in 
utemeljeni očitki, ki sem jih komi
siji prostovoljno in samokritično 
priznal nc govorijo za to, da me 
jc treba izključiti iz ZK. Zato mi
slim, da je komisija pri oceni mo
jega dela in prikazovanju stvari, 
hudo kršila 16. točko Statuta Z K J , 
17. točko Z K J , zlasti pa 25. točko 
in 27. točko, ko govori o pravicah 
članov. Ugotavljam namreč, da je 
bila osnovna organizacija dolžna 
ustanoviti tovariško razsodišče, ne 
pa organizirati komisije, ki je po 
metodi zaslišanja in provokacije 
dobila od mene mnenja, stališča in 
dokumentacijo, tega pa v sklepih 
ni upoštevala. Prav tako ni upo
števala izvršenih nalog, za kate
re sem dobil pohvalo od sekre
tariata za finance. 

Na koncu upam, da boste lah
ko na osnovi tega pisma zagoto
vil i spoštovanje statuta v ZK Dom
žale. Andrej Drmal 

pasiv iz i ra tudi ostale člane, 
—• člani ZK samo čakajo na ini

c iat ivo od »zgoraj« in n iso priprav
ljeni akt ivno poseči v dogajanje in 
ga spremin jat i , 

— v upravi so nezdrave kadrov
ske razmere (vel ika f luktuaci ja) , 

— na stal išča in kri t ike komiteja 
ni nobenega odziva, 

— sprejet je bil sk lep , da je tre
ba organizirat i sestanek s predsed
niki svetov in komis i j , ki naj poro
čajo, kako uresničuje jo program de
la. Odgovorne službe pa naj bi tudi 
poročale o zadevah o kater ih smo 
se dogovor i l i (parcele, izvajanje pro
grama razvoja kmet i js tva), 

— vse člane, ki ne izpolnjujejo 
svoj ih obveznost i , ki zavirajo delo 
organizaci je pa naj bi izkl juči l i iz 
organizaci je. 

Na ist i sej i je komite v zvezi s 
p ismom tovar iša Bolharja skupščin i 
občine tudi spreje l kr i t iko občinske
ga javnega toži ls tva in sodišča in 
meni l , da kažejo ti organi premalo 
in ic iat ive do davčnih utaj. V na
sprotju s to indi ferentnost jo pa je 
komite podprl pr izadevanje delavcev 
uprave javne varnosti in jim za 
opravljeno delo izrekel pr iznanje. 

Dne 22. maja 1972 je na 4. raz
širjeni seji komiteja (v mandatni do
bi sedanje občinske konference ZK) 
Skok A leksander poročal o real iza
cij i pr iprav na 2. občinsko konferen
co Z K S . Poleg osta lega omen i : »da 
so na skupščin i občine že pol leta 
brez načelnika davčne uprave, da 
kljub večkra tn im zahtevam in krit i
kam niso okrepi l i davčne uprave z 
novimi kadri . Ob tem še c i t i ra izjavo 
javnega toži lca občine Domžale, da 
od leta 1965 davčna uprava ni dala 
niti ene pri jave davčne utaje (eno 
je dala samo UJV — Šraj). Predlaga, 
da sk l ičemo konferenco in v s e te 
stvar i razmotrimo.« 

V razpravi so pr isotn i deja l i , »da 
je vzrok za pomanjkanje pri jav davč
ne uprave t reba iskat i v s labi ka
drovski zasedbi te uprave, prav ta
ko pa v odnosu odgovornih v skup
ščini občine do predlogov za izbolj
šanje te službe in do ugotovl jenih 
razlik pri odmer i . Poudari l i so , da je 
bi lo znotraj službe dost i pr izadevanj , 
zaskrbl ju joče pa je, da se ni spre
meni l odnos do te službe.« 

Dne 19. oktobra 1972 je komite 
na 10. razširjeni seji spre je l poro
či lo komis i je za kadre pri komite ju, 
ki je na 4., 5., 6. in 7. sej i razprav
l jala, spre jemala stal išča za izbolj
šanje kadrovske strukture v upravi , 
posebno pa v davčni upravi . 

Od posvetov, ki j ih je organiziral 
komite za odpravl janje negat ivnih 
pos led ic soc ia lnega razl ikovanja naj 
omenimo samo posvet z organi pre
gona (javnega tož i ls tva, občinskega 
sodišča, UJV , S D K , inšpekci j , davč
ne uprave, komis i je za družbeni nad
zor), ki ga je organiziral 21. marca 
1972 ter posvet o davčni pol i t ik i s 
tovar išem Mar janom Ekartom dne 
8. novembra 1972. — Na prvem od 
obeh posvetov so se dogovarjal i o 
prob lemih dela teh organov in o iz
delavi de lovnih programov za od
pravljanje nepravi lnost i na področju 
soc ia lnega razl ikovanja. Ugotov i tve 
s tega posveta , kjer so bi le izrečene 
spet hude kr i t ike na račun dela 
davčne uprave in odnosa odgovor
nih do kadrovske okrepi tve te upra
ve so bi le objavl jene v Obč inskem 
poročevalcu št. 4/1972 (»ali bomo v 

občini Domžale začeli bolj radikalno 
preprečevat i negat ivne pojave«). Re
zultat drugega posveta (na katerem 
sta poleg predsednika Sob in drugih 
pr isostvova la tudi sekretar organiza
ci je ZK na upravi Sob in predstavnik 
sveta delovne skupnost i uprave 
Sob) pa je prav gotovo tudi ta, da 
je zadeve začela razreševati osnov
na organizaci ja ZK , saj so na pred
log sekretar ja občinskega komiteja 
Z K S ustanovi l i posebno komis i jo . 

O davčni pol i t ik i in upravi so raz
pravl jal i tudi na občinskih konferen
cah Z K S : 

— na decembrsk i občinski kon
ferenc i Z K S leta 1971 v referatu 
Franci ja G e r b c a , ki je bi l tudi pos lan 
vsem članom konference. Na tej 
konferenci je bi la davčna uprava 
(komunist i v njej) zadolžena, da iz
dela delovni program, 

— na juni jski konferenci Z K S le
ta 1972 o soc ia lnem razl ikovanju je 
bi lo tudi sprejeto s ta l išče, »da naj 
skupščina občine v najkrajšem času 
okrepi davčno upravo (postavi na
čelnika in nove inšpektor je«). 

Komi te je na koncu razprave 
sprejel naslednj i S K L E P : 

»Komite nikakor ne more bit i od
govoren za s t rokovno de lo davčne 
uprave. G lede po l i t ične odgovorno
st i pa je iz navedenih dokumentov 
zelo dobro razvidno, da s i je komi te 
v pretek lost i kot tudi v zadnjem ča
su zadost i pr izadeval pr i usmerjanju 
de la organizaci je Z K na upravi Sob , 
da bi se razmere v upravi Sob , 
davčni upravi in davčni pol i t ik i ure
d i le , ne oziraje se na to, da bi mo
rali komunis t i v upravi in Sob sami 
več napravi t i , z oz i rom na nj ihove 
sposobnos t i , zmožnost i in možnost i , 
k i j ih imajo.« 

Informacije ObSS 
Domžale 

— Predseds tvo skupščine SR 
Sloveni je je izdalo odlok o razpisu 
nadomestn ih vo l i tev za pos lanca 
gospodarskega zbora skupščine SR 
Sloveni je v 24. vol i ln i enot i Domža
le. Vo l i tve bodo dne 22. februarja 
1973. Pred nami je torej odgovor
na pol i t ična akci ja , ki zahteva do
sledno vk l juč i tev vseh subjekt ivn ih 
s i l v fazo evident i ranja in kandidi
ranja, z last i še s indika ln ih organi
zac i j . 

— Predsedstvo O b S S je na zad
nji sej i z dne 26. 12. 1972 imeno
val nov nadzorni odbor v ses tav i : 
predsednik Lapajne Franc, računo
vodja Papi rn ice Kol ičevo, člana 
Štrubel j Ivan, šef S D K Domžale in 
Zaje Ivanka, vodja službe za plan 
in anal ize pri S O b Domžale. 

— Predseds tvo O b S S je že več
krat razpravl jalo o problemat ik i ob
veščanja delovanja osnovnih s ind i 
kalnih organizaci j . V tej zvezi je 
bi lo sprejeto pr iporoč i lo , da bi šir
šo javnost o svo jem delu informi
rali tudi preko Občinskega poroče
va lca . S tak im načinom bi tekoče 
seznanjal i tudi os ta le s indikalne 
organizaci je , hkrati pa opozarjal i 
na posamezne prob leme, s č imer 
bi omogoči l i usklajevanje stal išč in 
reševanje posameznih problemov. 

— V prvi po lov ic i meseca fe
bruarja bo O b S S organiz i ra l semi 
nar za vsa novoizvol jena vodstva 
osnovnih s indika ln ih organizaci j . 

OBČINSKI SIDIKALNI SVET 
D O M 2 A L E 

s 



POZIV 

za vložitev napovedi za odmero davkov občanov 

Po 170. členu zakona o davkih občanov (Ur. list SRS, št. 7/72) 
je skupščina občine Domžale sprejela odlok o davkih občanov (Ur. 
vestnik št. 4 z dne 15. aprila 1972) po katerem je treba vložiti na
poved za odmero davkov 

do 31. januarja 1973. 

Davčno napoved morajo vložiti naslednji zavezanci: 
1. Zavezanci davka od osebnega dohodka iz samostojnega 

opravljanja obrtnih in drugih gospodarskih dejavnosti, katerim se 
davek odmerja po dejanskem dohodku, o dohodkih, doseženih v 
letu 1972; 

Zavezanci davka od osebnega dohodka iz samostojnega 
opravljanja obrtnih in drugih gospodarskih dejavnosti, ki jim bo za 
leto 1973 davek odmerjen v pavšalnem letnem znesku o dohodkih, 
ki jih bodo predvidoma dosegli v letu 1973; 

2. Zavezanci davka od osebnega dohodka iz samostojnega oprav
ljanja intelektualnih storitev, ki jim bo za leto 1973 davek odmer-
skem dohodku, o dohodkih doseženih v letu 1972; 

zavezanci davka od osebnega dohodka iz samostojnega oprav
ljanja intelektualnih storitev, ki ji mbo za leto 1973 davek odmer
jen v pavšalnem znesku, o dohodkih, ki jih bodo predvidoma do
segli v letu 1973; 

3. Zavezanci dodatnega republiškega davka po posebni stopnji 
od osebnega dohodka iz delovnega razmerja upokojencev predlo
žijo vsi tisti občani, katerih letni prejeti neto dohodek pri vseh iz
plačevalcih razen pokojnine presega 20.000 dinarjev. 

4. Zavezanci davka na dohodke od stavb, o dohodkih, doseženih 
v letu 1972. Napovedi morajo vložiti tudi vsi lastniki stanovanjskih 
hiš oziroma stanovanj, katerim je bila priznana oprostitev za dobo 
25 let, pa je v letu 1972 že preteklo 10 let od začetka dobe opro
stitve in vsi lastniki kot drugi kupci takih stanovanj ne glede na 
to, koliko časa so lastniki (po 116. členu zakona o davkih občanov 
— Ur. list SRS, št. 7/72 so davka od stavb oproščeni zavezanci 
prvi lastniki novih stanovanjskih hiš oz. stanovanj, in sicer za 
dobo 10 let); 

za zavezance davka od stavb, ki nimajo podatkov o točkovanju 
stanovanj, bo te podatke vnesla davčna uprava na podlagi zapisni
kov o ugotovitvi vrednosti stanovanj; 

zavezanci davka na dohodke od počitniških hišic — vikendov 
doseženih v letu 1972, predložijo napovedi pri davčni upravi tiste 
občine na območju katerih so vikendi; 

5. Zavezanci davka od premoženja o dohodkih doseženih v letu 
1972 od oddajanja opremljenih sob podnajemnikom (od podnajem-
nin), če ti dohodki presegajo 2.000 din letno; 

6. Zavezanci davka na določene premoženjske predmete: 
a) kateri imajo stroje, orodje in inventar, če s temi sredstvi 

pridobivajo dohodek in pod pogojem, če skupna neodpisana vred
nost teh sredstev presega 150.000 din. V navedeno skupno vrednost 
se ne štejejo sredstva, katerih posamezna vrednost ne presega 
10.000 din; 

b) kateri imajo motorne čolne in druge plovne objekte na mo
torni pogon, razen občanov, ki jim je ribištvo osnovni vir za pre
življanje; 

7. Zavezanci davka iz skupnega dohodka občanov, ki so v letu 
1972 iz vseh virov (upoštevajoč tudi pokojnine in nadomestila 
osebnega dohodka po predpisih o socialnem zavarovanju) imeli 
skupni čisti dohodek, ki je presegal 25.000 din. 

Napovedi za odmero davkov morajo vložiti: 

— zavezanci iz 1. in 2. točke pri davčni upravi občine, v kateri 
opravljajo dejavnost oz. plačujejo davek od samostojnega opravlja
nja te dejavnosti; 

— zavezanci iz 3. točke pri davčni upravi občine, v kateri ima
jo stalno prebivališče; 

— zavezanci iz 4. točke pri davčni upravi občine, na katerem 
območju stoji stavba; 

— zavezanci iz 5. točke pri davčni upravi občine, na območju 
katere je nepremičnina, ki se oddaja; 

— zavezanci iz 6. točke, ki so hkrati zavezanci za davek od 
obrtnih in drugih gospodarskih dejavnosti, pri davčni upravi obči
ne, v kateri plačujejo davek od odpravljanja te dejavnosti, drugi 
zavezanci pa pri davčni upravi občine, v kateri imajo stalno prebi
vališče; 

— zavezanci 6. b točke pri davčni upravi občine, v kateri imajo 
stalno prebivališče; 

— zavezanci iz 7. točke pri davčni upravi občine, v kateri ima
jo stalno prebivališče. 

Pozivam zavezance, da napovedi vložijo v roku, določenem v 
tem pozivu, ker bo za nepravočasno vložitev napovedi odmerjeni 
davek povečan za 5 %; zavezancem, ki ne vložijo napovedi pa za 
10 %. 

Napovedi za odmero davkov je treba vložiti na predpisanem 
obrazcu pri davčni upravi občine, ki je pristojna za odmero dav
kov. Tiskovine za napoved davkov dobijo občani v sprejemnih pi
sarnah SOb Domžale in v Mladinski knjigi v Domžalah. 

Davčna uprava SOb Domžale 

Položaj storitvene 
obrtne dejavnosti 
v občini Domžale 

Občina Domžale ima precejšnjo 
š tev i lo obrtn ikov, ki opravl jajo sto
r i tveno obrtno dejavnost. Nekako 
to obrt dopolnjuje še popoldanska 
obrt, toda kljub temu še vedno 
ostaja na tem področju precejšnja 
praznina. 

Inšpekci je so pri pregledih obrt
nih prostorov in nj ihove pos lovne 
dokumentac i je ugotovi le, da mora
jo delat i ti obrtnik i v sorazmerno 
težj ih pogojih g lede na samo delo, 
ki je neser i jsko in p redvsem za
radi nizkih cen v določenih pano
gah. Treba je upoštevat i , da je pri 
taki de javnost i , kjer gre za enkrat
no naroči lo po želj i naročnika, po
trebno v loži t i ve l iko več delovnih 
ur že v sami pr ipravi de la , pa če
prav izdelek v končni fazi ne pred
stavl ja take v rednost i . Zato često 
prihajajo pr i tožbe od strani potroš
nika zaradi neupravičenega zaraču
navanja s tor i tev ter v isok ih cen . Da 
bi zašči t i l i potrošnika pred takimi 
neprav i lnos tmi , ki se tudi pojavlja
jo, je S O b Domžale spreje la od
redbo o načinu obl ikovanja in druž
beni kontrol i cen obrtn ih stor i tev 
in obrtnih izdelkov. Ta odredba 
točno določa, kako mora obrtnik 
formirati cene in, da mora vsako
kratne cene storitev ali izdelkov 
izobesiti na vidno mesto, kjer se 
sprejema stranke. Za neizpolnjeva
nje teh pogojev so določene tudi 
s t roge kazni in nemalokater i obrt

nik je moral plačati denarno kazen. 
G lede na ve l iko š tev i lo obrt i in 
š tev i lčno s labo zasedenos t inšpek
c i jsk ih mes t je t reba razumet i , da 
inšpektor ne more biti vedno pri
soten tam, kjer se dogajajo nepra
v i lnost i . Zato bi moral potrošnik 
sam opozori t i al i pa javit i pr istojni 
inšpekci j i neprav i lnost i , ki jih je 
zas led i l . Pomanjkanje ali pa manj
še š tev i lo določenih panog storit
vene obrt i , je pr ivedlo tudi do po
večanja opravl janja obrt i brez do
vol jenja, tako imenovano »šušmar-
jenje«. Tržna inšpekci ja take krš i 
tel je predlaga v kaznovanje sodni 
ku za prekrške. 

Predvsem v zadnjem času s so
delovanjem Postaje mi l i ce Domžale 
in nekater ih občanov, ki nam ja
vi jo take neprav i lnost i , uspešneje 
in v večj i meri preganjamo te krš i 
tel je. Ve l i ka ovi ra pri tem delu 
je delovni čas inšpekci jsk ih služb, 
kajti take nepravi lnost i se doga
jajo največ v popoldansk ih in ve
černih urah. Nemalokra t se s l iš i 
iz ust obrtn ika ali občana: kako, 
da dovol ju jemo take nezakoni tos t i , 
ker on sam ve za take pr imere . 
Toda teh pr imerov nihče določeno 
ne pove. V s e dot le j , dokler ne bo 
tesnejše povezave med pot rošnik i 
in družbeno-pol i t ičn imi organizaci 
jami z inšpekci jsko službo, bomo 
lahko še vedno upravičeno ali pa 
neupravičeno s t resa l i svojo jezo 
na inšpekci jske službe. 

Solidarnostni teden 
z Vietnamom 

Ob 12. obletn ic i v ie tnamske os
vobodi lne vojne 20. decembra 1972. 
so učenci Osnovne šole Vence l j 
Perko, ki so včlanjeni v klub O Z N 
pr ipravi l i uro o V ie tnamu. 

Nj ihov namen je b i l , da v ted
nu so l idarnost i z v ie tnamsk imi ot
roki osta le učence opozor i jo na de
želo, ki je zeml jep isno oddal jena 
toda po hero jskem boju za svobodo 
vedno nam in vsemu naprednemu 
svetu bližja. 

Učence je pr i tegni la želja po 

protestu zoper nasi l je . Zbi ra l i so 
snov, povezal i pre tek lost s seda
njostjo in obsodi l i vojaške metode 
s kater imi skušajo Amer ičan i uni
č i t i l judstvo, ki se že stolet ja bor i 
za svojo neodv isnost . 

Ura je uspe la . Nastopajoči so 
z vso resnost jo opravi l i svojo na
logo. Ap lavza ni bi lo. Poslušalci 
so t iho odhaja l i , najbrže vsak s 
svojo mis l i jo o vojn i , l judstvu in 
času v katerem ž iv imo! 

B. Lenič 

Učenci-člani OZN na osnovni šoli Vencelj Perko, ki so tednu solidarno
sti, pripravili uro o Vietnamu 



Ob 22. decembru v naši občini 
2.2. decembru — prazniku jugo

s lovanske l judske armade, v Dom
žalah posvečamo posebno pozor
nost. Vojaške garnizi je n imamo, na
ši občani se redko srečuje jo s pri
padniki J L A , zato ob tej pri l ik i pri
rejamo za občane in mladino šte
vi lne pr i redi tve. 

Dan naše armade smo letos 
praznoval i pod ges l om: »22. de
cember praznik J L A — naš praz
nik!« 

Organizac i je Zveze rezervnih vo
jaških s tareš in , v sodelovanju z 
šolami in drugimi krajevnimi dejav
niki so pr ipravi le in izvedle razne 
pr i redi tve in pros lave. 

V občini smo izvedl i razna tek
movanja, med drugimi tudi občin
sko p ioni rsko s t re lsko tekmovanje. 
Tekmoval i so pionirj i in pionirke 
osnovnih šol , ekipno in posamezno. 
V vseh š t i r ih konkurencah so prva 
mesta osvoj i l i učenci osnovne šo
le iz Radomel j . 

V vseh osnovnih šolah in 
STUGŠ, smo predvajal i ustrezne 
vojaške barvne f i lme, izvedl i smo 
pr i ložnostna predavanja šolsk i mla
dini in razgovore, katere so vodi l i 
rezervni s tarešine, člani Zveze 
borcev in prosvetn i de lavc i . 

Krajevno združenje Z R V S Ra
doml je je za učence v iš j ih razre
dov osnovne šole Radoml je pri
pravi lo ogled in demonst rac i jo lah
ke pehotne oboroži tve naših parti
zanskih enot, za kar so učenci po
kazali izredno zanimanje. 

V počast i tev 22. decembra so 
na I. Osnovn i šol i v Domžalah, že 
po t radic i j i , tudi letos uspešno iz
vedl i te lovadno akademi jo. 

Kul turna skupnost Domžale je 
ob Dnevu armade odpr la l ikovno 
razstavo akvarelov in grafik aka
demskega sl ikar ja — part izana Iva
na Sel jaka - Čopiča. V Domžalah in 
Mengšu pa je Zveza rezervnih vo
jaških s tareš in skupaj z O N O Sob 
Domžale in Domom J L A iz Ljub
ljane pr ipravi la fo tografske razsta
ve o ž iv l jenju v J L A , iz manevra 
»Svoboda-71« in vojaških vaj z na
šega občinskega območja te jese
ni, »Pšata-72«. 

Predsednik Skupščine občine 
Domžale tov. K lemene A l b i n , je v 
počast i tev Dneva armade pr i redi l 
vsakoletn i spre jem za prvoborce in 
predstavnike družbeno pol i t ičn ih 
organizac i j . Ob tej pr i l ik i je prvo
borcem tov. Mar i Dermast i jev i , Jer
manu M i rku in Piršu Ivanu-Rastku 

ob nj ihovem živ l jenjskem jubi leju 
— 60. letnic i čest i ta l , in j im izro
či l spominska dar i la . 

V krajevnih skupnost ih Morav
če, Mengeš in Radomlje so za ob
čane in šolsko mladino izvedl i us
pele akademi je. Osredn ja prosla
va pa je bila v Domžalah. 

Na vseh akademijah so rezerv
nim vojašk im starešinam, ki so se 

Sob Domžale, v celot i 
aktiv Z M S Mengeš in Trzin 
rezervni vod l judske mi l ice 
Domžale 
gas i lska enota C Z K S Mengeš 
ekipe prve pomoči C Z Mengeš 
in Topole 
Blejc An ton , predsednik KS 
Mengeš 
rez. kapetan Go lob Mar jan, pri-

Centralna proslava dneva JLA je bila v 
žalah 

hali komunalnega centra v Doni-

padnik par t izanskih enot 
— rez. kapetan Grajzer Franc, pri

padnik part izanskih enot 
— rez. podporočnik Gubane Peter , 

predsednik odbora S L O K S M e n 
geš 

— Ješelnik A l b i n , komandir Posta
je l judske mi l ice Domžale 

— rez. kapetan Korenčan Lovro 

— Lenič Jerne j , kot poverjenik za 
in formaci je in propagando 

— Lužar Franc, član odbora za S L O 
KS Mengeš 

— rez. kapetan Ma jcen Mar jan, 
tajnik K S Mengeš 

— rez. podpolkovnik Mihe l ič A n 
ton, uslužbenec O N O S O B Dom
žale 

— Mrčun Jože, vodja štaba C Z KS 
Mengeš 

— rez. poročnik Štempel j Jože, pri
padnik part izanskih enot 

— rez. kapetan f regate Vreček Ja
nez, uslužbenec O N O S O b Dom
žale. 

Krajevni skupnost i Mengeš smo 
na akademij i pokloni l i ce lotno raz
stavo vojaških fotograf i j in a lbum 
fotograf i j z vojaške vaje »Pšata-72«, 
ki ga je predsedniku krajevne sku
pnost i Mengeš pred skupščino ob
čine Domžale izročil tov. Vidal i 
Ivan, podpredsednik SOb Domžale. 

M iha Bernot 

v pre tek lem obdobju izkazali s svo
jo dejavnost jo v Z R V S — podel i l i 
p lakete in pr iznanja. Rez. poročniku 
Št i f tar Leonu je bi la podel jena zla
ta p laketa, rez. kapetanu Rihter 
Franju pa srebrna. Domžalska kra
jevna organizaci ja Z R V S je tudi za 
dosežene uspehe prejela srebrno 
plaketo. Poleg navedenih je še 22 
rezervnih starešin prejelo lepo iz
delana p ismena priznanja občin
skega odbora Z R V S Domžale, ki 
j ih je podel i l predsednik občinske
ga odbora tov. Likar M i lan . 

Ob podel jevanju plaket in pri
znanj v Domžalah in Mengšu smo 
preči ta l i tudi sk lep skupščine ob
čine Domžale o priznanjih in po
hvalah posameznikov in enot, ki so 
se udeleži l i in se izkazali v pri
pravah in izvedbi vojaške vaje 
»Pšata-72«. Pohval jeni so b i l i : 
— oddelek za narodno obrambo 

Rezervnim vojaškim starešinam so na proslavi 22. decembra 
lah, podelili priznanja 

v Domža-

HRANILNO-KREDITNA SLUŽBA EMONA LJUBLJANA vabi kmetijske 

proizvajalce z območja občine Domžale in občine Kamnik, da se 
včlanijo v hranilnico Emone. Sedež hranilno-kreditne službe Emona 
Ljubljana je na Miklošičevi cesti št. 4, pritličje v Ljubljani, telefon 
št. 20-901. 
Hranilnica ima 44 blagajn, ki sprejemajo in izplačujejo vaše vloge po 
vaših zahtevkih. 
Najbližje blagajne te hranilnice, kjer lahko vlagate ali dvigate vaše 
prihranke, so: 

v Domžalah pri obratu kooperacija, Ljubljanska c. 92, 
v Domžalah pri obratu poljedelstvo-gozdarstvo. Ljubljanska 70, 
v Lukovici pri obratu kooperacija, 
v Kamniku pri obratu kooperacija, Trg talcev 1, 
v Kamniku v marketu Emona, Trg talcev, 
v Mengšu v marketu Emona Ljubljana, 
v Ljubljani v Maximarketu, Trg Revolucije, 
v Ljubljani v supermarketu na Ajdovščini itd. 

Člani naše hranilnice lahko vlagajo ali dvigajo denar pri vseh naših 
blagajnah hranilno-kreditne službe. 
Za vse vloge naše hranilnice jamči republika Slovenija in podjetje 
Emona Ljubljana. 
Kakšne ugodnosti vam daje naša hranilnica? 

1. 8-odstotne obresti na vloge. Omenjamo, da vam nudimo naj
višje obresti na vloge v Sloveniji, 

2. ugodne investicijske kredite za nakup kmetijskih strojev in 
opreme, za nakup živine, zemlje, za gradnjo ter adaptacijo go
spodarskih objektov, 

3. sodelovanje z našimi kmetijskimi strokovnjaki pri urejanju ter 
za obnovo kmetijske proizvodnje po načelih sodobne tehnike. 

Naša hranilnica je v letu 1972 dodelila 143 kmetijskim proizvajalcem 
z območja občine Domžale in občine Kamnik investicijske kredite 
v višini 3,027.000 din, in sicer: 

80 kmetijskim proizvajalcem z območja občine Domžale kredite 
v višini 1,733.000 din, 

58 kmetijskim proizvajalcem z območja občine Kamnik kredite 
v višini 1,194.000 din, 

5 kmetijskim proizvajalcem z območja drugih občin kredite v 
višini 100.000 din. 

Naša hranilnica vam bo tudi v letu 1973 dajala kredite. Zavedajte se, 
da je to vaša hranilnica, ki vam bo pomagala pri urejanju sodobne 
in napredne proizvodnje pridelkov! 
V vzajemnosti je moč! Zato postanite člani naše kmečke hranilnice. 
Informacije dobite v naši centralni upravi v Ljubljani na Miklošiče
vi 4, telefon 20-901 ali pa pri naših blagajnah hranilno-kreditne službe 
na terenu. 

HRANILNO-KREDITNA SLUŽBA 
EMONA LJUBLJANA 
vodja Krume Ernest 



Realizacija delovnega programa ZRVS 
v letu 1972 

Pri realizaciji delovnega progra
ma Zveze rezervnih vojaških stare
šin Domžale v preteklem obdobju, 
smo ugotovili veliko aktivnost čla
nov v že ustaljenih oblikah stro
kovnega izpopolnjevanja, in pozi
tivno ocenili smer in vlogo, ki jo 
je začrtala in izpolnjevala ZRVS 
na področju družbeno političnega 
delovanja, idejne vzgoje in obramb
nih priprav na splošni ljudski od
por. 

Pester program dela občinskega 
odbora za leto 1972, k i je bil ob
sežnejši in vsebinsko bogatejši v 
primerjavi s prejšnjimi obdobji, je 
zahteval od vseh vodstvenih struk
tur, ki so program izvajale, precej 
osebnega angažiranja, znanja in 
odgovornosti. Razveseljivo je, da 
so krajevna združenja rezervnih 
vojaških starešin delovni program 
občinskega odbora, katerega so bi
la dolžna izvajati, še dopolnjevala 
s samostojnimi akcijami vzgoje in 
urjenja svojih rezervnih starešin 
in obrambno vzgojo mladine, v so
delovanju z nekaterimi vodstvi šol 
oziroma predavatelji obrambne 
vzgoje v šolah. 

ZRVS je družbenopolitična orga
nizacija, ker je njena dejavnost šir
šega družbenega pomena, pred
vsem v izvajanju obrambnih pri
prav, kjer naj bi rezervni stareši
ne v raznih strukturah, ki se 
ukvarjajo s pripravami, dali svoj 
delež, glede na znanje, ki so si 
ga pridobili v šolah za rezervne 
starešine, v najtesnejšem sodelova
nju z drugimi dejavniki. ZRVS je 
močan opornik ZK in drugih socia
lističnih sil v izgradnji našega sa
moupravnega socialističnega siste
ma, naloga naših številnih članov 
v predstavnišikh telesih naše samo
upravne družbe pa, da se bore za 
sprejeta stališča ZK, da v duhu 
Pisma tov. Tita in Izvršnega biroja 
podpirajo krepitev vloge delavske
ga razreda, gospodarsko stabiliza
cijo in pozitivno vplivajo na vsa 
druga aktualna vprašanja. 

Drugi del aktivnosti pripada 
nadaljnjemu strokovnemu izpopol
njevanju članstva ki je namenjen 
temeljitemu spoznavanju koncepta 
SLO in njegovemu uresničevanju v 
praksi. 

Taka usmeritev dejavnosti ZRVS 
je bila v letu 1972 programsko po
stavljena. Kljub temu, da občinski 
odbor še ni v celoti analiziral ce
lotno lanskoletno dejavnost orga
nizacije, se lahko izvajane pro

gramske naloge pozitivno ocenijo. 
Letni program dela jo med dru

gim določal tudi taktično orienta
cijske pohode kot posebno privlač
no in koristno obliko usposabljanja 
rezervnih stareših v taktiki, pozna
vanju topografije, streljanju in 
preizkušnji telesne zmogljivosti. 
Udeležba na pohodih je bila 80%, 
najboljša v krajevni organizaciji 
Vir-Dob — 89%, najmanjša pa v 
krajevnem združenju Moravče — 
60 %. 

Pohode lahko ocenimo več kot 
zadovoljivo, saj je to obliko urje
nja večina sprejela z zadovolj
stvom. Tako razpoloženja članstva 
je tudi prispevalo k odločitvi repu
bliškega odbora ZRVS, da se v le
tošnjem letu dosedanji način izpi
tov zamenja z taktično orientacij
skimi pohodi. 

Temo »Organizacija in izvajanje 
SLO v naši občini« smo izvedli v 
dveh delih, po dve uri, spremljali 
pa z barvnimi filmi in shematski-
mi prikazi. Rezervne starešine smo 
seznanili z obrambnimi pripravami, 
s strukturami in njihovimi področ
ji dela v občini, krajevni skupnosti, 
delovni organizaciji in drugje. Ude
ležba je bila povsod zelo dobra, 
v poprečju 89 %, najboljša v Meng
šu z 92 % prisotnih članov, naj
manjša z 80 "/o udeležbe pa v Mo
ravčah. 

V vseh krajevnih združenih smo 
seznanili članstvo z našo, novejšo 
pehotno oborožitvijo. Izvedli smo 
urjenje v streljanju s polavtomat
sko puško s poprečno udeležbo 
84 %, v Radomljah z najvišjo 
91 %, z najmanjšo pa v Mengšu 
81 %. 

Doseženi rezultati so v popreč
ju dobri, najboljši pa v Radomljah. 
Ekipa krajevnega združenja ZRVS 
Radomlje je tudi na organiziranem 
občinskem tekmovanju v Ljubljani 
dosegla prvo mesto pred ostalimi 
ekipami naših združenj. 

Organizirano urjenje v strelja
nju z različnim orožjem, je v naši 
občini postalo sestavni del in stal
na oblika urjenja RVS. Na tem 
področju smo v zadnjem času do
segli vidne rezultate. Glavni pro
blem predstavlja urejeno streljišče, 
katerega v občini ni, zato imajo te
žave organizatorji, ki so odgovorni 
za varnost. Zaradi tega so občinski 
odbori strelske zveze. ZVRS in Od
delek za narodno obrambo skup
ščine občine, naredili skupno vlogo 
za dodelitev ustrezne lokacije za 

izgradnjo strelišča na našem ob
močju. 

To je v zadnjem času res ne
obhodno, če želimo doseči boljšo 
usposobljenost rezervnih starešin, 
vseh pripadnikov občinskih parti
zanskih enot, pritegniti mladino in 
s tem okrepiti za SLO najbolj po
membno specializirano organizacijo. 

V preteklem letu je bila ena 
od programskih nalog ZRVS, poži
vitev strelske dejavnosti v občini 
in smo v ta namen določili kon
kretne osebne zadolžitve. To je 
dalo pozitivne rezultate. Občinska 
strelska zveza je ob obnovitvi po
novno zaživela in danes aktivno 
dela. V lanskem letu smo za re
zervne vojaške starešine v krajev
nih organizacijah predvajali tri 
strokovne in dokumentarne filme. 

Kot običajno smo tudi konec 
lanskega leta v občini izvedli iz
pite. Na preverjanjih znanja iz gra
diva, ki ga je prinašala za rezerv
ne starešine »Naša obramba«, ali 
pa smo ga posredovali na pouku, 
je uspeh dokazal, da je odgovor
nost RVS za nadaljnje izobraževa
nje dobra in da je minimalno šte
vilo tistih, katerih odgovornost je 
slaba, kar ilustrirajo naslednji po
datki: 

— pozitivno je opravilo izpit 
94 % udeleženih 

— pristopilo k izpitu 9 7 % kli
canih 

— opravičeno odsotnih 2 % 
— neopravičeno odsotnih 1 % 
100% udeležba je bila v kra

jevnih združenjih Radomlje in Mo
ravče, sledijo pa Domžale, Vir-Dob 
in Mengeš z 96 % udeležbo. Vsem 
rezervnim starešinam, k i so pozi
tivno opravili izpit smo priznali 
šest dni vojaških vaj, neupraviče
no odsotni pa se bodo za svojo 
neodgovornost zagovarjali pri sod
niku za prekrške. 

Za vestno izpolnjevanje nalog 
in aktivno delovanje smo podelili 
plakete in priznanja, za napredo
vanje v višji čin smo predlagali 
42 rezervnih oficirjev in 79 pod-
oficirjev. V preteklem letu je bilo 
odlikovanih 18 rezervnih vojaških 
starešin. 

Omeniti je še treba, da je dom
žalska krajevna organizacija v lan
skem letu poleg obveznega stro
kovnega programa izvedla za svo
je člane urjenje v streljanju iz 
dveh vrst orožja, ki se jih je ude
ležila večina starešin te organiza
cije. 

V obrambni vzgoji prebivalstva 
je bil aktiven občinski odbor in 
posamezne krajevne organizacije. 
Tako je krajevna organizacija Ra
domlje v sodelovanju z osnovno 
šolo Radomlje organizirala in teh
nično izvedla občinsko pionirsko 
tekmovanje. Pokroviteljstvo nad 
tekmovanjem je prevzel OO ZRVS, 
ki je skupaj z OO ZZB in Občin
skim sindikalnim svetom tudi pri
speval praktične nagrade v znesku 
80.000 starih dinarjev. Za učence 
višjih razredov na isti osnovni šo
li so rezervni starešine iz Rado
melj organizirali ogled in demon
stracijo lahke pehotne oborožitve. 

Člani krajevne organizacije RVS 
Domžale so z dijaki STUGŠ orga
nizirali dva orientacijska pohoda z 
elementi poznavanja topografije in 
urjenja v streljanju z M K puško, 
katerih se je udeležilo 70 dijakov 
obeh spolov. Ob tem pa je treba 
omeniti rez. kapetana I. razreda 
Petra Koširja, k i na svoji šoli od
nosno internatu zelo uspešno, v 
raznih oblikah deluje v obrambni 
vzgoji naše mlade generacije. 

V počastitev Dneva armade, v 
sodelovanju s šolami in Zavodom 
za glasbeno izobraževanje smo na 
iniciativo ZRVS v naših krajevnih 
skupnostih izvedli za občane in 
mladino akademije, ki se jih je 
udeležilo okrog tisoč naših obča
nov. 

Dveh razstav fotografij o J I.A 
in SLO, si je ogledalo preko 2000 
občanov in mladine. 

Priložnostna predavanja in raz
govora ob dnevu JLA, ki so jih 
izvajali rezervne starešine v neka
terih šolah je poslušalo 911 učen
cev. Ob dnevu armade smo pred
vajali 2 filma, ki jih je ZRVS po
sredovala šolam, ogledalo pa si 
jih je 3203 učencev. 

V krajevni organizaciji RVS 
Domžale so ustanovili strelsko sek
cijo, v katero se je zaenkrat včla
nilo 85 RVS, v krajevni organiza
ciji Vir-Dob pa je 37 RVS. 

Rezervni vojaški starešine — 
prosvetni delavci v Moravčah, so 
bili pobudniki ustanovitve strelske
ga krožka v šoli »Jurij Vega«, nu
dijo pa tudi pomoč taborniškemu 
in planinskemu krožku na isti šoli. 

Vodstvo krajevne organizacije 
Radomlje je ob dnevu J L A pionir
skemu odredu »Radomeljske čete« 
na Osnovni šoli Radomlje, poklo
nilo tri nove zračne puške. 

Iz navedenih podatkov je raz
vidno, da smo s posameznimi šo
lami in organizacijami ZRVS na 
občinskem območju dobro sodelo
vali in da je take akcije krajevnih 
organizacij RVS treba oceniti po
zitivno. 

Manj uspeha — kar moramo 
priznati — je bilo v sodelovanju 
z raznimi specializiranimi organiza
cijami na terenu, ki so tudi po
membne za obrambne priprave. 
Zelo dobra pa je povezava z ob
činsko strelsko zvezo z organiza
cijo ZZB NOV. Občasno se rezerv
ne starešine udeležujejo skupnih 
akcij — obujanje tradicij narodno 
osvobodilne vojne. Tako so se čla
ni ZRVS s člani ZB in mladinsko 
organizacijo ob Dnevu borca ude
ležili pohoda po poteh naše do
micilne enote »Šlandrovc brigade«. 

Dve petčlanski ekipi ZRVS iz 
krajevnih organizacij Domžale in 
Vir-Dob sta se v lanskem letu ude
ležili »Pohoda tovarištva in spo
minov« ob poteh okupirane Ljub
ljane. Mnogo rezervnih starešin se 
je udeležilo osrednje proslave ob 
Dnevu borca v Zadobrovi pri Lju
bljani, občinska delegacija ZRVS 
pa tovariškega srečanja rezervnih 
vojaških starešin Jugoslavije na Je
zici. 

Celotno članstvo ZRVS smo v 
mesecu novembru seznanili z bist
venimi vprašanji iz Pisma tovari
ša Tita in Izvršnega biroja o kate
rih so govorili sekretar komiteja 
občinske konference ZK tov. Skok 
Aleksander in člana občinskega ko
miteta Z K ter rezervna vojaška 
starešina tov. Kaliman Marjan in 
Pišek Slavko. Rezervni starešine so 
podprli pismo tov. Tita in izrazili 
odločnost za dosledno izvajanje na
log in stališč, ki jih vsebuje in na
laga članom Zveze komunistov, 
obenem pa vsem rezervnim stareši
nam in organom ZRVS, kajti nji
hova politična linija je ista in ne
ločljiva. 

V akcijskem programu načrto
vane naloge ZRVS, so v skladu s 
Pismom, potrebno pa jih bo do
polniti z nalogami, k i jih narekuje 
sedanja situacija, v programu za 
leto 1973. 

Miha Bcrnot Pohod po poteh spominov in tovarištva v Ljubljani 6. maja 1972 



Z decembrske seje občinske skupščine 
Na zadnji sej i v pretečenem letu je občinska 

skupščina pregledala uspešnost gospodarjenja v 
prvih devet ih mesec ih pretek lega leta, ki je bilo 
tudi v tem obdobju izredno akt ivno, posebno ve
lja ta ugotovi tev za industr i jska podjetja. Vodja 
občinske službe za plan in anal ize d ip lomirani 
ekonomis t Ivanka Zaje je ugotovi la , da so dose
ženi f inančni rezultat i p redvsem pos led ica večje 
kol ič inske proizvodnje, ki je bi la dosežena pred
vsem s povečano stor i lnost jo de la . Z enako in
tenzivnost jo kot v pretekl ih let ih je rastel tudi 
kol ič inski promet v t rgovini , določen razvoj pa 
je zas led i t i tudi v gos t inskem prometu. Tudi v 
tem obdobju so nominalni osebni dohodki v go
spodarstvu hitreje naraščali kot v negospodar
stvu, in s ice r so se napram is temu obdobju v 
pre tek lem letu povečal i za 23 %, v negospodar
stvu pa za 15 % Ker pa so se živ l jenjski s t rošk i 
v tem času povečal i za 17 % je delavec v gospo
darstvu lahko dobi l le za 5 % več kot lani , de
lavci v negospodars tvu pa so v povprečju za pre
jeti nominalni O D dobi l i manj kot preteklo leto. 
65 % vseh zapos len ih je v poročanem obdobju 
dobi lo osebni dohodek v mejah od 1.201.— do 
2.500.— din. 

Nesorazmer je med v isok imi cenami surov in 
in osnovnega repromater ia la ter cenami f inalnih 
proizvodov še vedno negat ivno deluje na akumu-
lat ivnost industr i jsk ih podjet i j . Indeks rasti ce
lotnega dohodka v industr i j i je v devet ih mesec ih 
15 % večj i kot indeks rast i akumulaci je . V s e 
osta le dejavnost i pa izkazujejo h i t re jšo rast aku
mulac i je , med njimi izstopa z last i t rgov ina. G lede 
l ikv idnost i je opazit i določen napredek vendar 
samo v tem smis lu da je rast terjatev počasnejša 
od rasti ce lo tnega prometa za 4 %. Pozit ivno 
je tudi to, da rast zalog zaostaja za rastjo celot
nega dohodka. Negat ivno pa je gibanje kredi tov. 
Kratkoročni kredit i namreč izkazujejo 54 % po
večanje, dolgoročni kredit i pa so za 1 % manjši 
kot v pre tek lem is tem obdobju. V zvez i s tem je 
referentka opozor i la na pos led ice takega razmer
ja kredi tov, kar bo še posebno problemat ično 
g lede na nove predp ise , ki določajo, da morajo 
podjetja z las tn imi obratn imi s reds tv i in kredit i 
nad pet let krit i v rednost povprečnih za log. 

Tudi predsednik občinske skupščine je spom
nil med drug im na dobre f inančne rezul tate, ki 
jih je doseg lo gospodars tvo v poročanem obdob
ju ter ponovno opozor i l na pos led ice , ki j ih bodo 
pr ines l i novi ukrepi oz i roma predp is i , zato bi se 
morala podjetja nanje temel j i to pr iprav i t i . V zvezi 
s tem so tudi predstavnik i občinske skupščine 
in njene uprave s posamezn imi gospodarsk imi 
organizaci jami že konkretno razpravl jal i o stanju 
v podjetju ter pos led icah , ki j ih bodo pr inesl i 
zanj novi ukrepi . Nujno je, da vsaka gospodarska 
organizacija preuči trenutni in bodoči položaj pod
jetja in sprejme ustrezne notranje ukrepe. Po
budo za to akcijo naj pokrenejo odborniki občin
ske skupščine skupaj z družbeno političnimi or
ganizacijami v podjetjih in povabijo k sodelova
nju tudi predstavnike občine. Na rešeto naj pri
dejo tudi vsi dolžniki podjetja, ki jih je treba že 
vnaprej presoditi, kako jih bodo prizadeli novi 
ukrepi. 

Odbornik Ivan C E R A R je ugotovi l , da nj ihovo 
podjetje vse te stvar i s ta lno zasleduje in sprem
lja in je že tudi g lede dolžnikov nad 90 dni spre
jelo ust rezne ukrepe. Vsekakor bo podjetje TO-
S A M A v bodoče prodajalo le t i s temu, ki bo tudi 
plačal in se bo še v večj i meri or ient i ra lo na 
izvoz in upa, da bo tudi v letu 1973 normalno po
slovalo in dosega lo dobre rezultate. 

Predsednik komis i je za družbeni nadzor Peter 
Gubane je opozor i l med drugim na problemat iko 
Remontnega podjetja v Domžalah, ki je tudi v po
ročanem obdobju izkazalo izgubo in v zvezi s 
tem na ukrepe in pr iporoči la od strani te komi
s i je , o kater ih je bi la skupščina seznanjena na 
juni jski sej i 1972. Pr ik l juč i tev k drugi delovni or
ganizaci j i bi bi l edini izhod za omenjeno podjetje, 
v nasprotnem pr imeru pa bo verjetno pr iš lo do 
stečaja podjet ja. Tudi Mar jan Bolhar je predlagal 
pospešeno ukrepanje z omenjen im podjet jem in 
obenem opozor i l na podatek o najnižj ih osebnih 
dohodkih iz katerega izhaja, da je še vedno do
ločen odstotek de lavcev, ki prejemajo pod sto 
t isoč S D osebnega dohodka mesečno. Opozor i l 
je tudi na nesk ladnost razmerja med najnižj imi 
in najv iš j imi osebn imi dohodki v občini in se za
nimal za način kredi t i ranja gospodarstva z ozi-
rom na ugotovi tev, da kratkoročni kredit i hitreje 
naraščajo kot do lgoročn i . Predlagal je, da je t reba 
posebno v de lovnih organizaci jah, kjer bodo za
radi novih ukrepov v zvezi z odpravo nel ikvid
nosti še večje težave, obvest i t i delovno skupnost 

o stanju v podjetju in pripravit i sanaci jsk i pro
gram. Tudi odbornik Ivan Cerar je zahteval kon
kretno in hitro ukrepanje v zvezi z Remontn im 
podjet jem. S tem so se str injal i tudi ostal i od
borniki in sk len i l i , da je treba do naslednje seje 
skupščine že pripravit i reši tev, kakor tudi poro
či lo o tem, kako poteka l ikv idaci ja podjetja No-
voprem. 

Po vprašanju osebnih dohodkov je razpravl jala 
še Vida Bogataj , ki je za podjetje T O K O ugoto
v i la , da v tem podjetju ie dalj časa ni razlogov, 
da bi kdo prejemal osebr i dohodek pod sto t isoč 
S D , medtem ko je Peter G U B A N C , kot predsed
nik komis i je za družbeni nadzor ugotovi l , da je 
tudi ta komis i ja v zvezi z nizkimi osebn imi do
hodki in tudi Remontn im podjet jem že predlagala 
določene ukrepe, ki pa bi jih moral i izvest i drugi 
občinski organi oz i roma službe. 

Predsednik skupščine je nato ob zaključku 
razprave ponovno opozoril na hitro in učinkovito 
ukrepanje znotraj delovnih organizacij ter pouda
ril naj v bodoče gospodarske organizacije svoje 
proizvode prodajajo in ne »oddajajo« in v zvezi 
s tem predlagal tudi večjo povezanost ustreznih 
služb v podjetjih. Odgovoril je na vprašanje o 
kratkoročnih in dolgoročnih kreditih ter spomnil 
na bodoče omejene možnosti banke za interven
cijo v posamezni gospodarski organizaciji, ki bo
do morale same zagotoviti stalna obratna sred
stva. Glede osebnih dohodkov pod sto tisoč SD 
je ponovno predlagal, naj v podjetjih preverijo 
posamezne primere in ustrezno ukrepajo, pa naj 
bodo vzroki za nizek OD objektivnega ali subjek
tivnega značaja. Spomni l je na možnost i zapos l i 
tve nadaljnj ih najmanj dvesto l judi, za kar pa bi 
bi lo treba med drugim zagotovi t i p r imerne sta
novanjske pogoje. 

O tem je tek la razprava pri naslednj i točk i 
dnevnega reda, to je v zvezi s samoupravn im do
govorom in predpis i o s tanovanjskem gospodar
s tvu. 2e na pretekl i sej i so odbornik i temu vpra
šanju posvet i l i ve l iko pozornost i in na posebni 
sej i tudi odbornik i zbora delovnih skupnos t i , ob
činske družbeno pol i t ične organizac i je , p redvsem 
pa v okvi ru javne razprave tudi gospodarske or
ganizaci je. Po vseh razpravah so bi le spre jete 
osnovne postavke srednjeročnega programa raz
voja s tanovanjskega gospodarstva v občini do le
ta 1976. M i m o tega je b i la v v s e h razpravah po
stavl jena zahteva za č impre jšn jo organizaci jo sa
moupravne stanovanjske skupnos t i , nadalje za
hteva, da je t reba več in hitreje gradi t i , pa tudi 
ceneje in kval i te tne jše, da je t reba gradit i več 
najemnih stanovanj in stanovanj za ljudi z n iž j imi 
osebnimi dohodki ter zagotovi t i pogoje za hitrej
šo pr idobi tev dokumentac i je za stanovanjsko gra
di tev. Večina delovnih organizaci j je podpisa la 
samoupravni sporazum o izločanju in usmerjanju 

s reds tev za stanovanjsko izgradnjo in se odlo
čila za minimalno stopnjo, to je za 7 % od bruto 
osebnih dohodkov, od tega bo 30 % za družbeno 
pomoč in 25 % za obvezno združevanje. 

Ker vse delovne organizacije še niso podpi
sale sporazuma mora občinska skupščina z od
lokom določiti najnižji odstotek sredstev za raz
širjeno reprodukcijo in družbeno pomoč v stano
vanjskem gospodarstvu, in sicer v višini, ki je 
bila dosežena s samoupravnim sporazumom. Zato 
je bil za sejo skupščine pripravljen ustrezen od
lok in še nadaljnjih šest odlokov s stanovanjske
ga področja, ki so bili soglasno sprejeti in so 
objavljeni v uradni prilogi Občinskega poroče
valca. Peter G U B A N C je v razpravi spomni l na to, 
da je že tudi komis i ja za družbeni nadzor na ju
ni jski sej i skupščine pr iporoči la vrs to ukrepov in 
nalog na tem področju. M e d drugim je opozor i la 
na gradnjo več pr imernih najemniških stanovanj , 
na pomoč l judem z nizkimi osebnimi dohodki , da 
pridejo do pr imern ih stanovanj tako s pr imern imi 
kredit i in s pomočjo pri pr idobivanju komunalno 
urejenih zeml j išč in podobno. Odbornik Rudolf 
Oso l i n se je med drugim zanimal , kako naj so
l idarnostni sk lad nudi pomoč de lavcem, ki žive 
na območju, kjer gradnja ni dovol jena, po drugi 
strani pa ti de lavc i prav tako pomagajo ustvar
jati s reds tva tega sk lada. V ida Bogataj je posta
v i la vprašanje g lede obdavčenja morebi tne v iš je 
stopnje pr ispevka kot je določeno s sporazumom 
ozi roma ust rezn im obč insk im od lokom, to je nad 
7 %, ker so z last i manjša podjetja za interes i rana 
za v iš jo stopnjo, ker imajo manj zapos len ih in 
zato ta sk lad tudi težje obl ikujejo. Ivo Kral j je 
meni l , da je bi lo v podjetj ih med javno razpravo 
največ zanimanja za sol idarnostn i sk lad, kako in 
na kakšen način bodo v njem zastopani v lagatel j i 
s reds tev in po ugotovi tv i Jožeta Knepa, kakšen 
kl juč bo vel jal za del i tev stanovanj , ki bodo zgra
jena iz teh sredstev. Pavel Šimenc je men i l , da 
bodo s predlagano del i tv i jo 7 % stanovanjskega 
pr ispevka imela podjetja še manj možnost i za 
pomoč svoj im de lavcem. Vendar pa ta ugotovi
tev ne drž i , saj je že dos le j obstajal p redp is , po 
katerem so morale de lovne organizaci je prispe
vati za obvezno subvenc ion i ran je . Podpredsednik 
skupščine Jakob Černe je odgovor i l na nekatera 
vprašanja, ki so j ih postav i l i razpravl javci ter 
opozori l na ustanovi tev samoupravne in teresne 
skupnost i vse z namenom, da bi čez določen čas 
lahko ugotovi l i , da so vsa ta pr izadevanja dejan
sko rodi la sadove in da je bi lo zgrajenih to l iko 
in to l iko novih stanovanj , to l iko ustreznih najem
niških stanovanj in podobno. O s n o v a za v s e to 
pa je seveda tudi urbanistična in druga dokumen
taci ja, načrt i in pr iprava zeml j išč, o čemer bo 
t reba sklepat i tudi pri bodoči proračunski raz-

(Nadal jevanje na 14. strani) 

Prvoborci NOV, ki so v letu 1972 praznovali 60-letnico: Ivan Pirš-Rastko, 
Mirko Jerman pri predsedniku skupščine občine 

Mara Dermastia in 
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prav i . Vsekako r bo t reba s pr ipravami pohi te t i , da 
bi že spomlad i omogoči l i gradnjo, za katero je 
ve l iko in teresentov. Razčiščeno je bi lo še vpra
šanje g lede uporabe s reds tev s tanovanjskega 
sk lada za adaptaci je stanovanj in ugotovl jeno, da 
se za modern izac i jo ali izbol jšavo stanovanj ne 
morejo kor is t i t i , vsaj dok ler še n iso rešeni pe
reči s tanovanjsk i prob lemi določenega števi la ob
čanov. 

Nato je skupščina s posebnim odlokom uredi
la financiranje proračunskih potreb do sprejema 
proračuna za leto 1973 ter sprejela spremembo 
proračuna za leto 1972. Pojasni l ga je predsednik 
sveta za f inance Sandi Rihtar. Osnova za reba
lans so bil i zakonsk i p redp is i , ki omejujejo pro
računsko potrošnjo, ki je večja od 14 % od rea
l izaci je lanskega leta. Ta s reds tva naj bi se vr
ni la gospodars tvu , oz i roma se gospodarske orga
nizaci je na podlagi samoupravnega dogovora lah
ko od loč i jo , da se ta s reds tva uporabi jo za iz
gradnjo šolske mreže, za kar naj bi svoj v išek 
nameni la tudi temel jna izobraževalna skupnost . 
S i c e r pa se v okviru razpoložl j iv ih s reds tev na
naša sp rememba predvsem na področje soc ia l 
nega vars tva , kjer je bi lo t reba zagotovi t i dodat
na s reds tva za povečanje s t roškov oskrbn in v 
domovih za s tare, kakor tudi v domovih za mla
do le tn ike. Nadal je je bi lo treba zagotovi t i s red
stva za redne podpore soc ia lno ogroženim kmeč
kim o t rokom, za kar so bi la odstopl jena s reds tva 
od strani republ ike, zagotovi t i je bi lo t reba do
datna sredstva za prevent ivno zdravstveno služ
bo ter za povečanje pr ispevka za soc ia lno ogro
žene kmete. Nadal je je bi lo potrebno povečanje 
s reds tev f inančnega načrta občinske uprave za
radi novih namest i tev , p redvsem v davčni upra
v i , nadal je za organ za kaznovanje prekrškov, v 
obeh pr imer ih za osebne dohodke kot tudi opre
mo novih delovnih mest . Nova postavka v pro
računu so tudi s t rošk i za zazidalne načr te ; v re
balans pa so vk l jučeni tudi že pokri t i izdatki v 
zvezi z gradnjo ces te Rod ica—Roje . Skupščina je 
na predlog sveta za zdravstvo in soc ia lno var
s tvo na račun proračunske rezerve zagotovi la 
še s reds tva za enkratno soc ia lno pomoč ob no
vem letu občanom, ki j im je soc ia lna pomoč edi
ni v ir za preživ l janje. 

Upravni odbor sklada za štipendije in poso
jila je predložil skupščini v potrditev spremembo 
odloka o ustanovitvi sklada za štipendije in po
sojila, ki se predvsem nanašajo na sestav in delo 
upravnega odbora sklada. S to spremembo bi za
gotovili večji vpliv tistih, ki združujejo sredstva 
v omenjeni sklad. V razpravi je prišlo predvsem 
do predlogov in priporočil za nadaljnjo še boljšo 
štipendijsko politiko ter v zvezi s tem predlogi 
za dopolnitev meril, po katerih se dele štipen
dije in posojila. Ta je upravni odbor sklada de
loma že dopolnil, vendar potreba za nadaljnjo 
dopolnitev še obstaja predvsem za večje sode
lovanje s krajevnimi skupnostmi in družbeno po
litičnimi organizacijami. Mora lno po l i t i čn im kva
l i f ikac i jam š t ipend is tov se je posvečalo dosle j še 
premalo pozornost i , kar ima določene negat ivne 
pos led ice še posebno glede na to, da občina št i 
pendira o redvsem kadre, ki n iso to l iko nepo
sredno zanimiv i za gospodarsko organizac i jo , am
pak p redvsem vzgoj i te l jsk i in uč i te l jsk i kader. Iz 
preg leda š t ipendis tov, ki so ga prejel i odbornik i 
z grad ivom za sejo je tudi razvidno, da se nit i 

20 % vseh š t ipend is tov ne šola na v iš j ih in v iso
kih šolah, kar je g lede na potrebe v občini vse 
kakor premalo, vendar pa g lede na prof i l kadrov, 
ki j ih občina št ipendira de loma razuml j ivo. Od
borniki so poudar i l i , da torej ne gre le za plan in 
izpolni tev plana št ipendi ranja, ampak morajo ime
ti š t ipendi je tudi svoj namen, zato je t reba dobro 
presodi t i koga se št ipendi ra. Na vse te stvar i je 
tudi že opozor i la komis i ja za družbeni nadzor in 
tudi na nekatere od kr i ter i jev, po kater ih naj bi 
se ravnal upravni odbor sk lada za dodel jevanje 
š t ipendi je . V s a ta in še druga mer i la je upravni 
odbor sk lada upošteval in tudi skušal č imbol j 
objekt ivno presodi t i vsakega p ros i l ca , kar bo v 
bodoče poskušal še v večj i meri skupaj s kra
jevnimi skupnostmi in družbeno po l i t i čn imi orga
n izac i jami . 

Nadaljnja obširna razprava je bila v zvezi s po
ročilom o dohodkih in izdatkih cestnega sklada 
za leto 1972, ki je prišel na dnevni red skupščine 
predvsem na zahtevo odbornikov z območja KS 
Vir. Real izac i ja dohodkov ces tnega sk lada je do 
konca oktobra 1972 znašala 320 mi l i jonov S D , 
medtem ko znašajo skupni predvideni izdatki pre
ko 630 mi l i jonov S D . Do dneva seje skupščine so 
bile poravnane že tudi v ce lot i obveznost i do kra
jevnih skupnos t i , medtem ko pa so postavke 
»prispevki občanov« v treh pr imer ih , to je iz K S 
Radoml je, K S Domžale in za ces to v Mengešk i 
Lok i , še n iso v celot i poravnani . V Mengešk i Loki 
bo pr ispevek v kratkem real iz i ran, ker j im je na 
podlagi uspe lega re ferenduma omogočena tudi 
pr is i lna izterjava. Za KS Radoml je in Domžale ni 
bi lo mogoče takoj dobit i točn ih pojasni l , zato so 
odbornik i sk len i l i , da tudi omenjeni K S porav
nata obveznos t i , in to najkasneje do 15. marca 
1973, s i ce r pa se ta obveznost poravna na račun 
nj ihovih s reds tev za leto 1973. Predno pa bo pri
šlo do te del i tve naj bi ces tn i sk lad izdelal 
ust rezna mer i la in po njih s reds tva tudi razdel i l . 
M e d več j imi obveznostmi sk lada v pr ihodnjem 
letu je p redvsem uredi tev nove ces te na Zlato 
pol je in postav i tev novega mostu preko Kamni
ške B is t r i ce v Ihanu. Tudi program del bo moral 
ces tn i sk lad pr ipravi t i v sodelovanju s krajevni
mi skupnostmi in ga predloži t i tudi občinski skup
šč in i . S i ce r pa je bi lo dosedanje delo ces tnega 
sk lada dokaj uspešno, saj je bi lo v letu 1972 
asfa l t i ranih na novo s sode lovan jem krajevnih 
skupnost i 10 km ces t in če bo to sodelovanje K S 
in občanov tudi v bodoče, bodo lahko v nas led
njih parih let ih asfa l t i rane vse prometne ces te 
v obč in i . To potrjuje tudi invest ic i j sko planiranje 
nekater ih krajevnih skupnost i , ki so svoj ozi ro
ma pr ispevek občanov že tudi položi le, kar naj 
bo v bodoče tudi pogoj za sof inanci ran je od st ra
ni ces tnega sk lada. Preučit i je t reba tudi predlog 
za združevanje s reds tev krajevnih skupnost i za 
reševanje skupnih prob lemov. 

Skupščina je nato na predlog sveta za finan
ce soglasno sprejela odlok o izločitvi sredstev 
bivših družbeno investicijskih skladov občine 
Domžale in kreditnega sklada in drugih skladov 
Ljubljanske banke. V domžalski občini gre za 
okol i 577 mi l i jonov S D , ki so kot kredit i naloženi 
v gospodars tvo in se z anui tetami vračajo. S temi 
s redstv i bo v bodoče razpolagala občinska skup
ščina, med tem ko bo tehnično pos lovanje še ved
no osta lo pri pos lovn i banki . 

Na predlog komisije za statute je skupščina 
nato soglasno potrdila statut osnovne šole Josip 

Broz Tito Domžale in se nato odločila, da podpira 
ustanovitev medobčinskega sveta ljubljanske re
gije in da postane občina Domžale njegov član. 
Skupščina namreč meni , da občina Domžale bolj 
spada v okvi r l jubl janske regije in ne goren jske, 
saj ce lo meji na tri od l jubl janskih obč in . 

Na predlog komis i je za vo l i tve in imenovanja 
je spre je la skupščina še sk lep : 

— da se d ip lomirani pravnik Štefan Loncnar 
imenuje za načelnika davčne uprave, katerega 
dolžnost je že dosle j opravl ja l kot vrš i lec dolžno
s t i ; 

— da se zaradi ponovnega neuspe lega razpi
sa d ip lomirani pravnik Štefan Pelcar ponovno 
imenuje za vrš i lca dolžnost i načelnika oddelka 
za splošne zadeve in družbene službe; 

— da se na lastno žel jo Ivo Sonc razreši član
stva v komis i j i za ugotavl janje izvora premoženja 
in da se namesto njega v to komis i jo imenuje 
Stanko Vrhovec iz Domžal ; 

— pravtako se Ivo Sonc razreši č lanstva v 
svetu za narodno obrambo, ker je bil za člana 
imenovan kot predsednik občinske konference 
S Z D L , katere predsednik je sedaj Jernej Lenič, 
ki bo odsle j član sve ta za narodno obrambo; 

— da se imenuje in ic iat ivni odbor za formira
nje samoupravne s tanovanjske skupnost i v na
s ledn jem ses tavu : 

predsedn ik : Mar jan Bolhar 
namestnik p redsedn ika : Čedomir Delet ič 
člani odbora: Jakob Černe, Pavel Peterka, M i 

ha Brinšek, Janez Anžin, Mar ta Go lob , Ivo Kral j 
in inž. Srečo Bergant. 

S led i lo je poroči lo o izidu referenduma za 
združi tev skupnost i zdravs tvenega zavarovanja 
de lavcev in kmetov, ki je bil objavl jen po glaso
valnih mest ih že v decembrsk i š tev i lk i Občin
skega poročevalca. 

Pri »vprašanjih in predlogih« odborn ikov je 
odbornik Janez Hr ibar postavi l zahtevo za asfa l 
t iranje preosta lega dela ces te Ihan—Dol , za kar 
se je zavzel tudi pos lanec M i r ko Jerman in opo
zor i l na pr iprav l jenost bežigrajske občine, da as
fal t i ra del omenjene ces te , ki je v njihovi obč in i . 
Z oz i rom na to so se odbornik i str injal i s predlo
gom, da pr ide na dnevni red ses tanka medobčin
skega sveta l jubl janske regi je, ki je predv iden v 
Domžalah in na kateri bo med drugim razprava 
o sof inanci ranju domov poči tka. 

Z oz i rom na to, da je bi la seja skupščine v 
Tednu so l idarnost i z v ie tnamsk im l judstvom, je 
podpredsednik občinske skupščine Ivan Vida l i 
predlagal , da spre jme občinska skupščina sol i 
darnostno izjavo z bojem v ie tnamskega l judstva, 
ki so jo odbornik i s p loskan jem spreje l i in po
t rd i l i . 

Predsednik občinske skupščine je nato spom
nil na jubi le j , ki ga praznujejo tr i je prvoborc i 
N O V , in s i ce r so v letu 1972 praznoval i 60-letnico 
Mara Dermas t ia , M i r ko Jerman in Ivan Pirš-Rast-
ko. Navzoči so se s p loskanjem pr idruži l i če
s t i t kam. 

Na zakl jučku zadnje seje v letu 1972 se je 
predsednik skupščine zahval i l odborn ikom za do
sedanje sodelovanje , kakor tudi vsem članov sve
tov, komis i j in drugih občinsk ih organov ter kra
jevnim skupnos t im, ki so pr ispeva l i k t emu, da 
se je občina Domžale uvrst i la med občine, za 
katere je znači len uspešen gospodarsk i razvoj 
in napredek. 

Pogoji za pridobitev štipendije 
Želel i b i , da bi se šolal i v s i , 

ki to žel i jo in so se že v predhod
nih let ih izkazal i s pr idnost jo in 
uspešnost jo pri šo lskem de lu . Ta
ko bi bi le zadovol jene nj ihove oseb
ne žel je in ž iv l jenjske ambic i je , 
hkrati pa je le tako mogoče zago
tovit i dovol j s t rokovno usposobl je
nih kadrov za hitro razvi jajoče se 
družbeno-gospodarsko ž iv l jenje v 
obč in i . Kadrovska struktura zapo
s len ih se s i ce r izbol jšuje, vendar 
še vedno ni ugodna, še vedno je 
nezadostna s t rokovna usposobl je
nost z last i na nekater ih delovnih 
mest ih vzrok mnogim težavam. Za
to je nujno, da omogoč imo študi j 
v s e m , ki so dovol j nadarjeni , da 
bodo v normalnem času vsaj s po
prečn im šo lsk im uspehom dokon

čali šolanje ter da bodo tudi v služ
bi kos s t rokovn im p rob lemom, pa 
tega brez družbene pomoči ne bi 
mog l i . 

Tudi v s e m t is t im di jakom in štu
dentom žel imo pomagat i , ki morajo 
zaradi svoj ih mater ia lno-soc ia ln ih 
pogojev zanemarjat i š tud i j . 

Da bi vedel i za kol iko kandida
tov bo nujno potrebno preskrbet i 
mater ia lno pomoč za njih š tud i j , 
služba za pok l icno usmerjanje pri 
Komuna lnem zavodu za zaposlova
nje Ljubljana v enoti Domžale: 

RAZPISUJE POGOJE ZA 
PRIDOBITEV ŠTIPENDIJE 

za šol. leto 1973/74 

1. Za š t ipendi jo imajo pravico 
zaprosi t i vs i redni di jaki in študent

je, ki izhajajo iz soc ia lno ogroženih 
družin: poprečni mesečni dohodek 
na družinskega člana ne sme pre
segat i 700 N din, v kater ih je več
je š tev i lo nepreskrb l jen ih otrok v 
druž in i , bo lezen v družini i td. 

2. Pri šo lskem delu morajo do
segat i lep uspeh : prav dobr i in 
odl ični v lanskem šo lskem letu in 
le tos. 

3. Bit i morajo psih ično sposob
ni za izbrani pok l i c : uspešno mo
rajo opravit i ps ihotehnično preiz
kušnjo. 

M e d p ros i l c i , ki zadovol ju je zg . 
naštete kr i ter i je imajo prednost 
pri podel i tv i š t ipendi je kandidati 
odl ičnega ponašanja, ki imajo funk
ci jo v p ion i rsk i oz. mlad insk i orga
nizaci j i , o t roc i s taršev, ki imajo za
radi sodelovanja v N O V dvojno 
štet je let in ot roc i s taršev, ki se
daj opravl jajo družbeno pol i t ično 
funkci jo ali pa so zapos len i v de
lovni organizaci j i š t ipendi tor ja . 

Kandidat i naj se o kandidiranju 

za š t ipendi jo pogovore s starš i in 
najkasneje do 19. 1. 1973. vlože 
pri javo v ta jn iš tvu osnovne šole, 
drugi pa pokl icn i sve tova lk i , ki de
la v Domžalah vsak petek od 8. 
do 14. ure v komunalnem zavodu 
za zapos lovanje. Tako bomo lahko 
pros i l ce med z imsk im i poč i tn icami 
povabi l i na ps ihotehnično preizkuš
njo, če o nj ihovi nadarjenost i za 
izbrani š tudi j še n imamo dovol j 
podatkov. 

Posreduj te nam naslednje po
datke: 

— pr i imek in ime, 
— kraj in datum rojstva, 
— naslov bival išča, šolo in 

s m e r 
— za katero šolo in smer že

lite š t ipendi jo . 
Služba za pok l icno usmerjanje 

pa bo skušala do maja 1973. leta 
uskladi t i žel je p ros i l cev z družbeno 
gospodarsk imi potrebami in mož
nos tmi . 

Stanka Baloh 



Letni obračun dejavnosti mladih s Trojan 
in njihovi načrti 

Program dela mladinskega akti
va Trojane imamo razdeljen po de
javnostih, zato imamo na ta način 
izdelano tudi analizo opravljenega 
dela. 

Na področju družbeno politične 
dejavnosti smo bili za Dan borca 
na pohodu po poteh Šlandrovc bri
gade na Gabrovskih Senožctih. 
Vključili smo se v priprave na vo
litve v predstavniške organe, ki naj 
bi bile v letu 1973. V ta namen smo 
evidentirali možne kandidate za čla
ne sveta KS. V septembru se je 6 
članov udeležilo občinske mladinske 
poldne delovne akcije v Moravčah. 
Udeležili smo se slovesnosti v Cerk
nem. V novembru smo razpravljali 
o tezah za pripravo dokumentov 
I I I . konference Z K J in pismu pred
sednika Z K J in izvršnega biroja 
predsedstva Z K J . V počastitev Dne
va republike smo skupno s pionirji 
OS Šontgotard pripravili krajšo pro
slavo. 

V okviru programa kulturne de
javnosti smo organizirali dve prire
ditvi »Veselo srečanje«, kakor po
imenujemo serijo zabavno glasbenih 
prireditev. V marcu je sodeloval an
sambel Odmev iz Lukovice, v apri
lu pa ansambel Toneta Kmctca iz 
Ptuja. 

Lani smo na področju športne 
dejavnosti organizirali prijateljsko 
srečanje z aktivom Krašnja v na
miznem tenisu iz zmagali s 5:0. 
Sodelovali smo na občinskem mla
dinskem prvenstvu v namiznem te
nisu v počastitev meseca mladosti. 
Bili smo pobudniki za izvedbo 
športnega troboja mladinskih akti
vov Moravče, Prevojc-Šontvid in 
Trojane, na katerem smo tudi zma
gali. 

Velika pomanjkljivost našega 
dola je prav na področju izobra
ževalne dejavnosti. Organizirali smo 
le predavanje o koncepcijah SLO 
opremljeno s filmoma. 

V začetku leta smo v program 
socialno ekonomske dejavnosti 
vključili akcijo, da analiziramo po
trebe prejemnikov socialnih pod
por, rejnin ta oskrbnine v naši KS. 
Zato smo ustanovili začasno ko
misijo, ki je to akcijo izvedla in 
posredovala svoje pripombe svetu 
za zdravstvo in socialno varstvo 
pri skupščini občine. 

Program tehnične dejavnosti ni 
bil realiziran. Predvidevali smo 
oživitev društva Ljudske tehnike 
Trojane, v zadnjem času potekajo 
v te namene resnejše priprave. 

Publicistično dejavnost smo 
uvedli z začetkom izdajanja glasila 
občanov KS Trojane in SentJgotard 
ATRANS. Pobudnik za izdajanje je 
bila .pr.iv naša organizacija. Aktivno 
smo se vključili pri izdaji obeh 
dosedanjih izvodov. 

Program izletniške dejavnosti 
smo v celoti realizirali. V počastitev 
meseca mladosti smo organizirali 
izlet v Pomurje in tradicionalni po
hod na Čcmšeniško planino. Avgu
sta pa smo .organizirali dvodnevni 
izlet na morje. 

Na področju dela zabavne de
javnosti smo organizirali interno 
•ii.iskni-.uto, zabavo za žene in ma
tere ob .njihovem prazniku in več 
internih zabavnih večerov. 

Program konference mladinske
ga aktiva Trojane in njenih orga
nov za leto 1973 je zelo obsežen. 
Cc v kratkem pogledamo nekaj 
akaij, vidimo, da bomo na področ
ju družbeno politične dejavnosti or
ganizirali razpravo o resoluciji), 
sprejeti na III. konferenci ZKJ 
»kupno .s člani ZK na našem ob
močju, pripravili predavanje o 

marksizmu, razpravljali o osnutku 
nove ustave SRS, organizirali pro
blemsko konferenco o delovanju 
vseh družbeno političnih organiza
cij na našem območju in njihovih 
kadrovskih zasedbah, razpravljali o 
osnutku dokumentov 9. kongresa 
ZMS in 9. kongresa Z M J , aktivno 
spremljali oba kongresa in nato 
obravnavali njihove sprejete doku
mente. Za Dan borca nameravamo 
organizirati pohod v smislu obuja
nja 'tradicij NOB. Aktivno pa se 
bomo vključevali v priprave na vo
litve v predstavniške organe. 

Na področju tehnične dejavnosti 
nameravamo dokončno aktivirati 
delo Društva LT Trojane z delom 
na foto področju. 

Športna dejavnost je usmerjena 
v tekmovanje naše ekipe v namiz
nem tenisu v občinski mladinski 
ligi, na sodelovanje na občinskem 
mladinskem tekmovanju v .počasti
tev meseca mladosti, na tradicio
nalni športni troboj mladinskih 
aktivov in na tekmovanja med čla
ni oziroma drugimi aktivi. 

Tudi .kulturna dejavnost bo v 
letu 1973 zelo živahna. Ker našim 
ljudem primanjkuje kvalitetnih kul
turnih prireditev, bomo poizkušali 
organizirati gostovanje profesional
nega gledališkega ansambla. Za 
praznik žena in praznik republike 
l)omo skupno s pionirji OŠ Še~it-
gotard pripravili proslavo. V juniju 
si nameravamo oglodati Zavod RTV 
Ljubljana. Organizirati nameravani) 
tudi nekaj predavanj. Nadaljevali 
bomo tudi z organiziranjem prire
ditev »Veselo srečanje«. 

Novo ustanovljena dejavnost 
splošnega ljudskega odpora ima v 
program vključeno tekmovanje v 
streljanju z zračno puško in kar 
je najvažnejšo, da se mladina se
znani z vlogo in koncepcijami SLO 
s poudarkom na angažiranosti mla
dih. Naša metoda bodo predavanja. 

Delo na področju publicistične 
dejavnosti imamo usmerjeno v red
no dopisovanje v glasilo ATRANS 
o našem delu, hkrati pa booiio po
sredovali prispevke za objavo v 
Občinskem poročevalcu. 

Program izletniške dejavnosti 
ostane enak kot v letu 1972. Orga
nizirali bomo tradicionalni pohod 
na Čcmšeniško planino in dva dalj
ša .izleta z avtobusom. 

Tudii program zabavno dejavno
sti ostane isti. Organizirali bomo 
interno maškerado, zabavo ob dne
vu žena, proslavili obletnico usta
novitve aktiva in morda pripravili 
silvestrovanje. Vsekakor pa bomo 
organizirali tudi več zabavnih ve
čerov, včasih tudi s člani drugih 

mladinskih aktivov. 
Vso akcije posameznih dejavno

sti imamo razdeljene tudi časovno 
po mesecih, da bomo naše delo 
lahko skozi celo leto sistematično 
analizirali. 

Predsedstvo mladinskega aktiva 
Trojane 

RAZDELITEV SREDSTEV ZA POSOJILA 
UDELEŽENCEV NOV 

Sklad za financiranje gradnje in adaptacij stanovanj z 
v občini Domžale je na zadnjih sejah v mesecu decembru 
s rva naslednjim upravičencem kot dolgoročno posojilo: 

Štiftar Ivan, Brdo št. 5 pri Ihanu 
Ccrar Dominik, Mala Loka 13, p. Domžale 
Peterka Pavla, Ihan 43 
Bolhar Jože, Ihan 50 
Učakar Darko, Trzin, Mlakarjeva 20 
Osotailk Damjan, Domžale, Fajfarjeva 13 

1 borce NOV 
razdelil sred-

20.000,00 din 
5.000,00 din 

io.ooo.00 din 
8.000,00 din 

15.000,00 din 
10.000,00 din 
15.000,00 din 
10.000,00 din 
15.000,00 din 
15.000,00 din 
10.000,00 din 
12.000,00 din 
30.000,00 din 
20.000,00 din 
15.000,00 din 
10.000,00 d.in 
10.000,00 din 
15.000,00 din 
20.000,00 din 
10.000,00 din 
15.000,00 din 
10.000,00 din 
10.000,00 din 
15.000,00 din 
20.000,00 din 
10.000,00 din 
10.000,00 din 
15.000,00 din 
15.000,00 din 
20.000,00 din 
10.000,00 din 
15.000,00 din 
10.000,00 din 
10.000,00 din 
10.000,00 din 
15.000,00 din 
15.000,00 din 
10.000,00 din 

Pri podeljevanju posojil je sklad ravnal po kriterijih in merilih, ki jih 
je v posebnem odloku določila občinska skupščina in so že hila posredo
vana javnosti. 

Predsednik UO sklada 
Miha Brinšek 

7. Rutar Franc, Nožice, Grašičova 5 
8. Tomšič Nada, Rova 16 
9. Lipar Ivan, kiparjeva 5, Mengeš 

10. Pestotnik Franc, Jelša 8 
11. Vodopivcc Milena, Domžale, Rojska 1 
12. Braitum Stane, Zalog 4 
13. Podobnik Alojz, Pšata 4 
14. Urbanija Anton, Vinje S 
15. Krašovec Marija, Jelša 8 
16. Cerar Edvard, Dob 115 
17. Cerar Miha, Rača 4 
18. Štiftar Martin, Brezovica 
19. Gostič Ivan, Domžale, Nikola Tesla2 
20. Rožič Anton, Trojica 1 

Kovač Janez, Domžale, Kidričeva 16 
Balon Franc, Domžale, Kajuhova 16 
Mušič Tončka, Trzin, Ljubljanska 
Zupančič Peter, Domžale, Kolodvorska 11 
Vidmar Antonija in Stane, Dragomalj 58 
Urbanija Matilda, Pogled 5 
Opaškar Ivan, Zagreb, Budakova 6 
Pire Katarina, Radomlje, Opekarniška 4 
Novak Ana, Hribi 2, p. Trojane 

30. Zaje Pavla, Stare Črnuče 9 
31. Urbanija Janko, Ziče 
32. Grošič Albin, Nožice, Gotičeva 28 
33. Pirnat Franc, Brezovica 8 
34. Mlakar Karol, Radomlje, C. Radomeljske čete 
35. Rovšek Franc, Limbarska gora 22 
36. Prašnikar Franc, Brezje 13 
37. Hribar Ana, Dob 90 
38. Vehovcc Franc, Domžale, Bistriška 6 

21. 
22 
23 
24 
25 
26 
27. 
28, 
29 

POSEBNA OSNOVNA 
ŠOLA JE V NEKATERIH 

PRIMERIH 
NAJPRIMERNEJŠA, 

NE PA MANJVREDNA 
ŠOLA 

Večina staršev se težko sprijaz
ni, da bo otroka potrebno prešolati 
v posebno osnovno šolo. Rajši na 
vse pretege silijo otroke, da bi se 
zahtevno učno snov naučili in se 
sami učijo z njimi cele popoldneve. 
Šele ko spoznajo, da so s svojim 
ravnanjem dosegli le minimalni na
predek, se pogosto telesno in živč
no izčrpani odločijo za prešolanje. 

Ali je posebna osnovna šola res 
zlo? Ali res dajemo otroku, ki se 
tam šola, neizbrisen pečat? Na to 
vprašanje lahko odgovorimo, če ve
mo, da vanjo vključujemo otroke, 
ki se težje učijo, ki ne dohajajo 
preobsežnega učnega programa in 
hitrosti osvajanja snovi v normalni 
šoli, ki snovi ne razumejo, vendar 
ne zaradi svoje lenobe in malomar

nosti, temveč zato, ker je zanje 
pretežka in ji niso kos. Poleg manj
še splošne sposobnosti za mišljenje 
in učenje imajo ti otroci pogosto še 
druge težave, zlasti okrnjene grobe 
in fine gibalne spretnosti, različne 
govorne motnje, slabšo prostorsko 
predstavljivost in orientacijo v pro
storu, razne vedenjske značilnosti 
(pretirana nemirnost, apatičnost). 

Vsi otroci nimajo vseh teh težav, 
po težavnosti tudi niso izenačeni. 
Vsaka dodatna in posebna težava 
zmanjšuje otrokove možnosti za de
lo v normalni šoli. Vsaka motnja 
zase zahteva ogromno vaje, indivi
dualne pomoči, razumevanja in po
trpljenja: od tistih, ki z otrokom 
delajo, pa tudi aktivno sodelovanje 
otroka samega. 

Posebna osnovna šola ni »šola 
za neumne«, »šola za defektne«! 
Nasprotno, to je šola za učljive 
otroke, za otroke, ki tu dobivajo 
splošno izobrazbo in vzgojo po pro
gramu, prilagojenem za nekoliko 
nižji nivo zahtevnosti. To je tudi 
šola, ki usposobi otroka za ustrez
no poklicno usposabljanje. Abituri-

enti te šole se z ustreznim poklic
nim usposabljanjem razvijajo v do
bre, marljive delavce, ki so se spo
sobni samostojno preživljati. Ce 
otrok dovolj zgodaj pride na poseb
no osnovno šolo in ne zapravi pre
več časa s ponavljanjem razredov v 
normalni osnovni šoli, se mu zaradi 
manjših učnih zahtev, s ponazarja
njem in pogostim utrjevanjem učne 
snovi počasi vrača samozavest in 
zaupanje vase. 

Na posebnih osnovnih šolah po
učujejo učitelji, ki so usposobljeni 
tako, da znajo pri delu uporabljati 
metode, s katerimi blažijo pomanj
kljivosti in kar najbolj razvijajo 
otrokove naravne umske sposobno
sti. 

Staršem, katerih otroka je po 
mnenju komisije za kategorizacijo 
in evidenco otrok z motnjami v te
lesnem in duševnem razvoju po
trebno prešolati na posebno osnov
no šolo, ostane edina prava pot, če 
hočejo otroka ohraniti zdravega in 
ga kar najbolje umsko in osebnost
no razviti — čimhitrejše prešolanje 
na posebno osnovno šolo. 

lima Škerjanc-Ogorevc 
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DVE ZANIMIVI RAZSTAVI 

Krepimo našo obrambno moč! 

Ijah, kjer so se tedaj zbral i tudi 
vodi ln i pol i t ičn i de lavc i kamniške
ga okrožja. Tu je 6. januarja 1945 
doživel enega svoj ih najusodnejš ih 
dogodkov v N O B . Bil je eden red
k ih, ki se je uspe l reš i t i ob nem
škem napadu na bunkerje. Po sk le
njeni z imsk i o fenz iv i se je Čopič 
vk l juč i l v gibl j ivo tehniko IV. ope
rat ivne cone . Tako so se tudi ak
t iv is t i in borc i domžalskega ob
močja že med narodnoosvobodi ln im 
bojem seznani l i z mlad im, nadar
jen im sl ikar jev in n jegovimi prvi
mi i lus t rac i jami , to je s t is to l ikov
no zvrst jo, v kateri je po končani 
Akademi j i za l ikovno umetnost in 
spec ia lk i 1952. leta ter po študi-

posebn im zadovo l js tvom. 
Praznik J L A pa je tudi lepa pri

ložnost, da preg ledamo dosežene 
rezultate naših nenehnih pr izade
vanj za krepi tev obrambne sposob
nost i naše domov ine . Občinsk i od
bor zveze rezervnih vo jašk ih stare
šin je v sodelovanju z odde lkom 
za narodno obrambo pri skupščin i 
občine Domžale in z Domom J L A 
li ve l iko usposob l jenos t in priprav
l jenost vseh dejavnikov splošnega 
l judskega odpora za nj ihove nalo
ge. Posebno pozornost pa bodo 
prav gotovo pr i tegni le fotograf i je 
o vojaških vajah Pšata 1972, ki i lu
str i rajo rezultate pr izadevanj pri 
usposabl janju par t izanskih enot, 

V počast i tev dneva J L A sta bili 
21. decembra zvečer v preddverju 
dvorane komunalnega cent ra v 
Domžalah odprt i dve zanimiv i raz
s tav i . Kul turna skupnost Domžale 
je pr i redi la razstavo akvarelov, 
r isb in grafik akademskega sl ikar
ja Ivana Seljaka-Čopiča, občinski 
odbor Zveze rezervnih vojaških 
s tareš in Domžale pa je organiz i ra l 
razstavo fotograf i j o ž iv l jenju v 
J L A in o vojaški vaji Pšata 1972. 
Na otvor i tv i je nastopi l godalni 
kvartet Zavoda za g lasbeno izobra
ževanje Domžale, razstavi pa je 
odprl predsednik skupščine Kultur
ne skupnost i Domžale dr. M i ro St i -
plovšek z naslednj im nagovorom: 

»Z zadovol js tvom ugotavl jam, 
da se je v Domžalah l ikovna de
javnost v zadnjem času zelo raz
mahni la , saj danes odpi ramo že 
tretjo razstavo v zadnjih t reh me
sec ih . Še bolj kot š tev i lo razstav 
pa je razvesel j iv ob isk, ki nam na
rekuje, da se še bolj načrtno pri
zadevamo l ikovno dejavnost razši
riti in popest r i t i . Kul turna skupnost 
in Zveza kul turno-prosvetnih orga
nizaci j sta pred dnevi že razpravl ja
li o ustanovi tv i posebne l ikovne 
sekc i je v Domžalah, ki naj bi zdru
ževala vse l ikovne ustvar ja lce — z 
akademsko izobrazbo in samorast -
nike. Ta novi forum naj bi poma
gal Kul turni skupnost i pri načrto
vanju razstav, pri čemer si bomo 
pr izadeval i , da bi se ta dejavnost 
razmahni la iz Domžal tudi v druge 
večje kraje naše občine, iz jemno 
vel ik ob isk letošnje Ropretove raz
stave v Mengšu nam samo potrju

je prav i lnost in nujnost te usme
r i tve, hkrati pa žel imo, da bi ob 
gostovanj ih kakovostn ih s lovensk ih 
l ikovnikov vsako leto tudi domači 
ustvar jalc i na razstavah pokazal i 
svoja najnovejša de la . 2e doseda
nji rezultat i teh pr izadevanj so po
kazal i , da se je Kul turna skupnost 
uspešno lot i la načrtnega usmerja
nja l ikovne de javnost i , ki je bi lo 
še pred kratk im precej zanemarje
na, in da je že posta la pomemben 
dejavnik v domžalskem kul turnem 
ž iv l jen ju. 

Današnjo razstavo znanega aka
demskega sl ikar ja Ivana Sel jaka-
Čopiča pr i reja Kul turna skupnost v 
počast i tev dneva J L A . Zanj se je 
odloči la z last i za to, ker so začet
ki n jegovega l ikovnega ustvarjanja 
kar naj tesneje povezani z narodno
osvobod i ln im bojem, saj je 1927. 
leta v Idriji rojeni s l ikar že s 15. 
leti začel izpolnjevat i prve naloge 
O F . Kot najmlajš i s lovensk i part i
zanski l ikovnik je marca 1944 pri
šel z enotami XIV. d iv iz i je na M o 
ravsko, kjer je za c ik los t i lno tehni
ko Okrožnega komiteja Kamnik i lu
str i ra l brošuro o legendarnem po
hodu Št i r ina js te . V začetku spomla
di se je nato vrni l na Dolen jsko, 
kjer je kljub obo le los t i i lustr i ra l 
part izanski t isk. Sred i 1944 je zno
va pr išel na območje Štajerske 
operat ivne cone, kjer je na Morav-
škem in v Zgornj i Sav in jsk i dol in i 
za tehnike in t iskarne i lustr i ra l ča
sop is je in brošure ter r isal letake. 
V hudi decembrsk i ofenziv i 1944 
je Čopič pr išel v bunkerje opušče
ne t iskarne v Rudniku pri Radom-

Ivan Seljak-Copič: Tihožitje 

Razstava ob dnevu JLA je vzbudila veliko zanimanje obiskovalcev, po
sebno pa so se zanimali za slike na katerih je bila prikazana oborožitev 

naše armade in fotografije z vaje Pšata 72 

ju v tujini kot zrel umetnik dose
gel pomembno mesto v s lovensk i 
l ikovni ustvar ja lnost i . Ob tem je 
ve l iko pozornost posvet i l o t rošk i 
in mlad insk i i lust rac i j i , tako da ga 
zelo dobro pozna tudi naš mladi 
rod. Čopič je ustvarjal v razl ičnih 
s l i ka rsk ih tehnikah in dosege l za 
svojo delo števi lna pr iznanja, med 
kater imi naj posebej omen imo le
tošnjo nagrado vstaje s lovenskega 
naroda. V utemel j i tv i za to v isoko 
priznanje je poudarjeno, da Čopi-
čevo s l ikars tvo izdaja tako v posa
meznih del ih kot v ce lot i zrel živ
l jenjski umetn išk i nazor, ki izhaja 
iz ž iv l jenja samega in je z njim tu
di izražen. Posebna znači lnost nje
govega dela je pr ivrženost člove
ku, ki se razodeva v vseh njegovih 
del ih posvečenih naši revo luc i j i , 
v Ljubljani pr ipravi la fo tografsko 
razstavo, ki naj bi naše občane na 
pr iv lačen način seznani la z de lova
njem razl ičnih enot vseh rodov 
J L A . Posebej so dokument i rani ma
nevri Svoboda 1971, ki so pokaza-
Prav na tem področju pa je njegov 
pr ispevek še izredno d ragocen . 

Zaradi teh Čopičevih odl ik in 
zaradi njegove tesne povezanost i 
s p reb iva ls tvom našega območja 
iz časa N O B prireja Kul turna skup
nost Domžale razstavo njegovih 
akvarelov, r isb in grafik s še prav 

enot c iv i lne zaščite in drugih obl ik 
splošnega l judskega odpora v dom
žalski obč in i . Vseh 130 fotograf i j 
je delo znanega vojaškega fotore
p o r t e r a S lavka Krševana iz Doma 
J L A v Ljubl jani, ki s i ni pr izadeval 
le kar najbolj živo in izvirno prika
zati vse dejavnike našega splošne
ga l judskega odpora, temveč je pri 
nekater ih fotograf i jah dosege l tudi 
so l idno umetn iško- fo tografsko ra
ven. Pr i redi te l j i si žel i jo, da bi da
našnja razstava pr ispevala k bolj
šemu poznavanju naših naporov in 
rezul tatov pri krepi tv i obrambne 
moči naše socia l is t ične domovine.« 

Razstavi s ta bil i odprt i do 28. 
decembra in sta bi l i ze lo dobro 
ob iskan i . Z last i je razvesel j ivo , da 
sta pr i tegni l i ve l iko pozornost mla
dine, rezervnih vojaških s tareš in 
in č lanov ZZB N O V . 

I. osnovna šola Domžale raz
glaša prosto delovno mesto: 

ene kvalificirane ali pol-
kvalificirane kuharice, 
ene snažilke 

Nastop takoj ali po dogo
voru. 
Pismene prijave vložite do 
31. januarja 1973 na Svet I. 
osnovne šole Domžale. 



Dragocena pridobitev 
Razgovor z dirigentom simfo

ničnega orkestra Domžale-Kamnik 
prof. TOMAŽEM H A B E T O M . 

Simfonični orkester Domžale-
Kamnik niti ni tako mlad. Že v lan
ski sezoni smo ga imeli priliko po
slušati. Posebno zanimanje med 
Domžalčani pa je vzbudil njegov 
koncert znanih razgibanih melodij 
26. decembra v veliki domžalski 
dvorani. Ob poslušanju tega kon
certa sem se skupaj z ostalimi 
poslušalci spraševal, kako dela, ži
vi in koncertira domžalski simfo
nični orkester, ki je tako razgibal 
prednovoletno razpoloženje. N a 
vprašanja odgovarja dirigent orke
stra prof. Tomaž Habe. 

Kako vam je uspelo sestaviti 
simfonični orkester, saj vemo, da 
ga nimajo celo občutno večje ob
čine, kot je domžalska? 

Obstoj takega orkestra pogoju
jem z bazo, to pomeni, da mora 
obstajati osnovna celica. Ta pa je 
v Zavodu za glasbeno izobraževa
nje. Če ta institucija ne bi bila 
močna, orkestra ne bi bilo. V or
kestru nastopajo domala vsi peda
gogi, pa vendar še čutimo pomanj
kanje posameznih vrst instrumen-
talistov. Za orkester je dragocena 
tudi povezava s Kamnikom, saj 
sodeluje v orkestru kar 13 Kamni-
čanov. 

Tak orkester bi lahko imel vsak 
večji kraj, le če bi se ljudje orga
nizirali. V Domžalah — kot sem 
že rekel raste orkester iz sedaj že 
bogate glasbene tradicije in pri
pravljenosti kulturnih institucij, da 
pomagajo uresničiti naša kulturna 
prizadevanja. 

Kako sodelujete z Zavodom za 
glasbeno izobraževanje? 

Sprva smo delovali v njegovem 
okviru. Z ustanovitvijo Kulturne 
skupnosti, pa je orkester tudi do
segel širši krajevni pomen in se 
osamosvojil. Vzdrževanje takega 
orkestra bi pomenilo za šolo pre
veliko breme. Zavod nam pomaga 
še naprej, saj nam za orkester da
je kadre. Za obstoj našega orkestra 
je slejkoprej zainteresiran, saj nje
govi učenci le tako morejo tudi v 
sekundarnih dejavnostih pokazati 
svoje sposobnosti. 

Kakšne težave pri delu orke
stra občutite? 

Predvsem nam manjka oboistov 
in fagotistov. Da bi jih kmalu do
bili tudi ne kaže, ker teh dveh 
predmetov na nižji glasbeni šoli 
ne poučujemo. Sicer pa vidim ve
like težave tudi v organizaciji. »De
lavce« za tehnično delo skušamo 
najti med orkestrom. Radi bi or
ganizirali zunanji odbor, ki bi skr
bel za ta vprašanja. 

Ali je za en koncert potrebno 
mnogo vaj? 

Dosti vaj je potrebno. Najmanj 
dvakrat tedensko jih imamo. Or-
kestraši sami čutijo, da je delo 
težko, zato sami prihajajo na va
je. V preteklem obdobju smo zabe
ležili lep odstotek obiska — 93-
odstotni obisk. Za en koncert — 
tako smo izračunali — so sodelujo
či žrtvovali vsak za mesec in pol 
delovnih ur od svojega prostega 
časa. 

Kako vas sprejema domžalska 
publika? 

Koncerti nam kažejo, da je glas
bena kultura končno prodrla. To 
s e vidi na glasbenih prireditvah 
~- še posebej v Domžalah in Meng
šu. Poslušalci vedo, kaj je dobro 
in kaj ne, pa tudi to, kaj je dobro 
interpretirano in kaj slabo. Nasta
nek našega orkestra in tudi vsi na
ši koncerti doslej so pokazali, da 

smo dosegli neko pomembno afir
macijo domžalske glasbene aktiv
nosti. Na širšem, ne na ožjem po
dročju I Veste, v domžalskem kul
turnem življenju se dosti naredi, 
pa je malo slišati. Preveč zaprto 
je! Koncerti popularizirajo kvali
tetne glasbene stvaritve in kažejo 
o uspešnosti naših prizadevanj. 

Kakšna je vaša glasbena bio
grafija? 

Z glasbo sem se zbratil s pe
timi leti. Nisem se hotel učiti kla
virja, violino sem imel rajši. Glasbi 
sem se ves posvetil. Končal sem 
kompozicijo pri Lucijanu Mariji 
Škerjancu. Že sedem let učim vio
lino in kitaro na domačem Zavodu 
za glasbeno izobraževanje. Delo v 
šoli in simfonični orkester me pol
no zasedata, tako da komponirati 
pravzaprav niti nimam časa. Aran
žiram, to že. 

Vaši osebni načrti? 
Želel bi napisati opero o Ada

mu Ravbarju. Moderna bo, vendar 
bo temeljila na folklori. Glasbena 
kompozicijska tradicija kraja je 
šibka, če izvzamem prof. Tomca 
seveda. Načrtov pa imam seveda 
še več. S komorno zasedbo simfo
ničnega orkestra že nekaj. 

Kaj pa delo orkestra v nepo
sredni prihodnosti? 

Delo simfoničnega orkestra se 
bo tudi programsko raširjalo. Tako 
nameravamo letos nastopiti z let
nim koncertom v aprilu ali maju. 
Izbrali smo si Haydnov Koncert 
za trobento in orkester, Schuber-
tovo nedokončano 8. simfonijo v 
H-molu, Stepsko sliko — Borodina 
itd. 

Poleg tega pa nameravamo kon-
certirati še na dveh koncertih za 
mladino v Domžalah in Kamniku, 
pa tudi pred invalidno mladino 
v Kamniku bomo nastopili. V bliž
nji prihodnosti želimo ponoviti še 
novoletni koncert v Mengšu. 

Ali menite, da je glasbena vzgo
ja prodrla tudi v dovolj veliki me
ri tudi med mladino? 

Glasbena vzgoja v Domžalah 
ni predimenzionirana. Morda je 
med ljudmi prisotna v večji meri 
kot katerakoli druga. Res je, da 
smo edina manjša slovenska obči
na, ki imamo svoj simfonični orke
ster. Po drugi strani pa je po
membno tole: zakaj bi dajali denar 
tja, kjer ni nič, raje ga dajmo tja, 
kjer je nekaj in so obeti, da bo 

Dirigent Habe Tomaž 

v perspektivi še bolje. Delavci, ki 
delamo na glasbenem področju, si 
želimo, pridobiti čim več poslušal
cev za koncerte tako imenovane či
ste glasbe. Res pa je, da teh svo
jih želja brez podpore kulturne 
skupnosti, ki nam pomaga, ne bi 
mogli uresničevati. 

Klub mladih novinarjev in literatov 
Občinska konferenca ZMS Dom

žale v sodelovanju z Občinskim 
poročevalcem ima v svojem pro
gramu tudi ustanovitev kluba mla
dih novinarjev in literatov. Pogla
vitni cilj kluba naj bi bil v tem, 
da omogoči, oziroma olajša delo 
mladih novinarjev in literatov v 
občini. 

Prav gotovo je ustanovitev klu
ba v interesu Občinskega poroče
valca, k i bi si z uspešnim delova
njem kluba zagotovil ustrezne do-
pisniške kadre za vnaprej. V do
govoru z uredništvom poročeval
ca bi bila v njem za mlade sodelo-
valce določena stran ali dve, ali pa 
bi izšla posebna priloga oz. števil
ka poročevalca v določenem ob
dobju, ki bi bila rezervirana sa
mo za mlade novinarje in literate. 

Klub bo tudi nadaljeval s po
dobno dejavnostjo na osnovnih šo
lah, na katerih je zelo pogosta, 
medtem ko se klubi mladih novi
narjev in literatov manj pogosto 
pojavljajo v srednjih in višjih šo
lah. Tako bodo lahko mladi, ki so 
že dokaj izurjeni v sukanju pere
sa še bolj dopolnjevali svoje no
vinarske in literarne izkušnje. Za 
zelo dobro podlago pa bo delo v 
klubu služilo tistim, ki jim bo no
vinarstvo tudi življenjski poklic, 
saj ima sedaj študij na Fakulteti 
za sociologijo, politične vede in 
novinarstvo dosti večji poudarek 
na teoretični kot pa na praktični 
plati študija novinarstva. Mladi no
vinarji pa bodo že sedaj potrebo
vali čim več praktičnih nasvetov. 
Zato bodo vabili izkušene novi
narje na razgovore, k i jim bodo 
radi pomagali s svojimi bogatimi 
izkušnjami. 

Imenovani klub pa bo imel še 
globji vsebinski pomen. Prispevki 
mladih bodo nekakšna javna tri
buna problematike s katero se 
srečujejo mladi na vsakem kora
ku. Mladi dopisniki bodo pisali o 
težavah in uspehih v šoli, v de
lovnih organizacijah, v različnih 

društvih, v mladinskih organizaci
jah. Predvsem velja poudariti po
trebo po javnem soočanju oblik ak
tivnosti v mladinskih organizacijah. 
Prav premajhna informiranost o 
delu v mladinskih organizacijah 
poraja popačene informacije in pa 
občutke, da mladinska organizaci
ja sploh ni prisotna v šoli, delovni 
organizaciji, krajevni skupnosti. Po
dobni problemi v prispevkih pa bo
do prav gotovo izzvali mlade, k i 
se aktivno ukvarjajo z delom v 
mladinski organizaciji, ker bodo 
spoznali, da so prav v njihovi bli
žini mladinci in mladinke, k i se 
srečujejo s podobnimi težavami. 
Zavedali se bodo, da v svojih pri
zadevanjih niso osamljeni ter bodo 
skušali skupno iskati najboljše re
šitve. 

Mnogi bodo tudi spreminjali 
svoja mišljenja o mladinski orga
nizaciji, k i se jim je dozdevala do 
sedaj od njih odmaknjena. 

Posebno mesto v klubu bodo 
imeli ljubitelji poezije in proze. 

Njihovi prvi spopadi z lepo bese
do, k i bodo objavljeni v lokalnem 
časopisu, jim bodo služili kot prva 
afirmacija in prijetna vzpodbuda 
za naprej. Ideja o ustanovitvi klu
ba literatov je še posebno aktu
alna v sedanjem času, ko iščemo 
poti, da bi približali lepo pisano 
in izgovorjeno besedo mlademu 
človeku, k i se v letih, ko se izo
blikuje njegova končna osebnost 
»izobražuje« s pomočjo stripov in 
podobne šund literature. 

Mlade ustvarjalce bi še poseb
no vzpodbudili, ako bi razpisali 
tekmovanja npr. najboljših spisov 
z določenim naslovom. 

Prvi korak k ustanovitvi kluba 
bo sestanek z vsemi tistimi, ki jih 
veseli novinarsko in literarno de
lo v začetku februarja. V prostem 
razgovoru bomo poskušali najti 
najbolj izvirne rešitve, k i bodo dale 
začetnemu delu kluba trdno pod
lago. 

Jože Skok 

Flis Vinko, Mihelčič Metka, Modec Stane, Joža Vavpotič-Vidmar, Bečcj 
Franc, Roglič Branka, Gregorc Vinko 



Ob 30-letnici tragičnega boja na 
Kostanjski planini 

Pred t r ideset imi let i , 24. decem
bra 1942, so nemške enote pr izade
jale kamniško-kokrškemu odredu in 
moravškemu ali zasavskemu bata
l jonu na Kostan jsk i planini hud uda
rec. V času N O B so narodnoosvobo
di lne enote na domžalskem in kam
niškem območju zaradi izdaj al i ve
l ike sovražnikove premoči nekajkrat 
doživele hude izgube (npr. rado
mel jska četa 28. 10. 1941 na Golča-
ju, kamniški batal jon 19. 6. 1942 na 
Ve l ik i p lanin i , Šlandrova brigada v 
ofenziv i avgusta 1943 na Morav-
škem, kamniško-zasavski odred 25. 
februarja 1944 na O k l e m , enote IV. 
operat ivne cone v hudi z imsk i ofen
zivi 1944/45, 6. januarja 1945 pa je 
v Rudniku pri Radomljah padlo na
enkrat največ po l i t ičn ih de lavcev) , 
toda t rag ičn i boj na Kostan jsk i pla
nini ima v razvoju narodnoosvobo
di lnega boja v kamniškem okrožju 
posebno mesto in težo. Hudi udarci 
v začetnem obdobju N O B so bil i 
bolj boleči in po svoj ih pos led icah 
dalekosežnejši kot š tev i lčno tudi 
večje izgube v obdobj ih od srede 
1943 dal je, ko se je narodnoosvo
bodi lni boj v vo jaškem in po l i t i čnem 
pogledu v kamniškem okrožju utrdi l 
in postal množičen. Na Kostan jsk i 
planini so namreč padli hero jske 
smrt i tudi nekater i p rvoborc i , ki so 
sode lova l i v jul i jski vstaj i 1941. Prav 
zato so o tem boju dosle j že ve l iko 
p isa l i v raznih revi jah in zborn ik ih , 
med nj imi tudi v Obč inskem poroče
va lcu . Ne glede na to pa je prav, 
da ob obletn ic i znova na kratko ob
novimo spomin nanj, z last i še, ker 
o njem zaradi dostopnost i novih do
kumentov in fo tografske dokumenta
ci je lahko posredu jemo nekaj no
vih podatkov. 

Viš j i s t rokovni sode lavec dr. To
ne Ferenc je iz amer iškega nacio
nalnega arhiva v VVashingtonu uspel 
dobit i nekaj nemških dokumentov o 
kos tan jskem boju, dokumentac i jsk i 
arhiv avst r i jskega odporniškega gi
banja na Dunaju pa je posla l Inšt i 
tutu za zgodovino de lavskega giba
nja v Ljubljani tudi 17 fotograf i j pad
l ih borcev, ki so j ih našli pri nekem 
uradniku ges tapa. Po končanem spo
padu so namreč vseh 16 padl ih par
t izanov prepel ja l i v Šmartno pri Tu
hinju in gestapovc i so fotograf i ra l i 
vsakega posebe j . S pomočjo doma
čega agenta so uspel i ident i f ic i rat i 
pravi lno le 5 padl ih borcev in s 
takšno dokumentac i jo so posla l i fo
tograf i je z Dunaja. Dr. Ferenc je na
to s pomočjo nekater ih preživel ih 
borcev iz kostan jskega boja identi
f ic i ra l še nekaj padl ih (o tem je pi
sal v č lanku Dragocene fotograf i je 

v TV-15, 8. 4. 1970), s tem člankom 
pa žel imo opozor i t i svo jce in znance 
padl ih , da pomagajo Inšt i tu tu za zgo
dovino de lavskega gibanja pri doku
ment i ranju vseh fotograf i j . 

Konec jesen i 1942 sta po razbitju 
kokrškega in sav in jskega batal jona 
na Goren j skem na levem bregu Sa 
ve in na zahodnih območj ih Štajer
ske deloval i le dve večj i enot i : kam
niški in moravsk i batal jon. Znašla 
sta se v podobnih težavah in pred 
podobnimi na logami . Nemc i so oba 
batal jona nenehno zas ledova l i s svo
j imi agent i , s prot ibandami (raztr-
ganci) ter z orožnišk imi patrul jami, 
na območja, kjer s ta tabor i la , pa so 
nato organiz i ra l i tudi nekaj večj ih 
hajk z orožnišk imi in po l ic i j sk imi 
s i l ami . Zato s ta morala biti v stalni 
pr ipravl jenost i in pogosto menjavat i 
tabor išča. Hud prob lem je bi lo tudi 
pomanjkanje s t re l i va , kar j ima je 
onemogočalo, da bi vzdrževala dalj
še obrambne boje, z last i pa je to 
hromi lo njuno ofenzivno dejavnost . 
Njuna poglavi tna skupna naloga v 
najbl ižj i pr ihodnost i pa je bi la mobi
l izaci ja fantov in mož (letnik 1923/ 
1924), ki so j ih v začetku decembra 
nemške oblast i k l ica le na nabor. 

Okrog 20. decembra 1942 je pri
šel v tabor išče kamniškega bataljo
na na Kostan jsk i planini ali S levcu 
(kota 1070) moravsk i batal jon. Na 
posvetu štabov obeh enot so po 
dal jš i razpravi o takt ik i in nalogah 
ustanovi l i skupni operat ivni š tab, ki 
naj bi sk rbe l za sodelovanje in 
uskla jeno delovanje kamniškega in 
moravškega batal jona. Na posvetu 
je sode lova l tudi komandant II. gru
pe odredov Franc Rozman-Stane. Ko 
je med posve tom pr išel na Kostanj -
sko planino še pol i t ičn i komisar ko
krškega odreda An ton Štefe-Kostja 
z 19. borc i , ki so se reši l i iz obroča 
pri Ud inem borš tu , se je konst i tu i 
ral novi štab kamniško-kokrškega 
odreda, v katerem je postal povel j 
nik dotedanj i komandant kamniške
ga batal jona Mat i ja Blejec-Matevž. 
Dne 23. decembra je odšla iz tabori
šča 1. četa moravškega batal jona, 
da bi pod vods tvom komandanta ba
tal jona Franca Poglajna-Kranjca or
ganiz i ra la in izvedla mobi l izac i jo 
fantov in mož v l i t i j skem in morav-
škem oko l išu . Naslednj i dan pa so 
borce na Kostan jsk i planini napadle 
ve l ike nemške s i l e . 

Iz nemških v i rov izvemo, da so 
njihovi agent i že 19. decembra od
kri l i tabor išče kamniškega batal jona. 
S skupino raztrgancev se je bata
l jonska patrul ja spopadla tudi na
slednj i dan. Nemc i pa niso udari l i 
takoj. Hotel i so doseči popolen 

uspeh in zato so začeli zbirat i enote 
za ve l iko hajko. Povel jn ik redarstve
ne pol ic i je za a lpske pokraj ine ge-
neralmajor Hans Knofe je posla l 24. 
decembra v napad na par t izansko 
tabor išče 6. četo 19. po l ic i j skega 
polka, 2. in 3. motor iz i rano orožni-
ško rezervno četo A lpen land , ver-
manšaf tske enote iz Štajerske ter 
raztrgance in ges tapovce . Koman
dant Mat i ja Ble jec je borce razpore
dil tako, da so lahko uspešno odbi
jali srd i te nemške napade, ki so se 
vrst i l i drug za drug im. Čeprav je bil 
že ob začetku napada ranjen, je or
ganiziral več prebojev iz obroča. Še
le po peturnem hudem boju se je 
končno posreči lo prebit i skozi n e m 
ške položaje zadnji skupin i borcev, 
toda za ceno hudih žr tev. Padel je 
komandant odreda Mat i ja Blejec-
Matevž, komandant kamniškega ba
tal jona Franc Per-Vido, komandir j i 
čet Tine Pes to tn ik -Miha , Peter Pod-
bevšek-Dušan, Janez Ogrin-Lojze ter 
borc i Jernej P leve l -Mat i ja , Franc Ko-

V nedeljo, 10. decembra 1972, ko 
je legel rnrak na zemljo, se je ne
kaj minut prod 18. uro pripetila na 
moravski cesti pod Gorieioo pro
metna nesreča, ki je terjala dve 
življenji. To pot sta bili žrtvi pro
meta Ivana Jomc — Možinova ma
ma iz Zaloga, stara 69 let, in njena 
sestra Frančiška Pcterka-Grilova s 
Kokošcnj, stara 76 let, obe vdovi. 
Vračali sta se peš domiov z obiska 
pri 'sorodnikih in malo pred domom 
ju je podrl osebni avtomobil. 

Na njuni zadnji poti na trojiško 
pokopališče smo ju pospremili v 
četrtek, 14. decembra, in ju polo
žili v skupen grob. Kako priljublje
ni sta bili, skromni in tihi. Več sta 
imeli grenkih kot lepih dni. Imeli 
sta trdo mladost, v pomanjkanju. 
Preživeli sta dve svetovni vojni: 
Ivani so Nemci med zadnjo vojno 
požgali dom, bila je dvakrat vdova. 
Še bi lahko našteval, toda nič slad
kega in rožnatega ni bilo v njenem 
življenju, samo vsakdanje trdo delo 
in težave. 

Nekaj lepega ju je vendarle 
spremljalo vse življenje; to je bila 
domača ljudska pesem, ki sta jo z 
vesoljem prepevali, kjerkoli sta bili, 
v veselih ali žalostnih trenutkih. 
Vodno sta bili skupaj, radi sta bili 
tudi v družbi. A l i ni bila ravno nju
na izvirna ljudska pesem tista, ki 
ju je družila s sosedi? Njuna ubra
na domača pesem ni smela manj
kati na nekdaj prijetnih kitarskih 
večerih, ob kropljenju mrličcv in 
ob drugim domačih veselih in ža
lostnih dogodkih in praznovanjih. 
Bogata zakladnica starih ljudskih 
pesmi, ki sta jih peli, je privabila 
tudi sodelavce Glasbcnonarodncga 
instituta pri Slovenski akademiji 
znanosti in umetnosti v Ljubljani, 
da so nekatere pesmi posneli na 
magnetofonski trak, in jih večkrat 
slišimo tudi v radiu ter se bodo ta
ko ohranile kasnejšim rodovom. Na 
snemanju, ki je bilo 3. marca 1967 
pri Boštjancu, v hiši prav tako pred 
meseci umrlega ljudskega pevca An
tona Omahna v Kokošnjah, sta Iva
na in Frančiška skupaj zapeli: 
Smrt ima suhe noge — Dcsetnica, 
Gor pa dol po vas je hodil. Mamca, 

vi povejte mi. Tam za goro je klo-
šter lep, Od jenega vrta čem zapet 
ali od žegnanega brltofa. 

tar-Riko, Rudi Naglič-Žan in M e t a 
M a s e l iz kamniškega batal jona, A . 
Župančič, M a k s Smoln ikar , Jože Tr
stenjak, A . Brodar, Ivan Sever , Vik
tor Bukovec in Rudi Nag l ic iz mo
ravškega batal jona, torej 16 borcev, 
8 pa je bi lo ranjenih. Izgube so imel i 
tudi N e m c i . 

Po tem spopadu je sovražnik z 
okrepl jen imi s i lami zas ledova l obe 
enot i . V akci jo se je vk l juč i la tudi 
11. četa 19. po l ic i j skega polka iz 
Domžal. Kamniški batal jon je imel 
nato hude izgube še v spopadu na 
Kališah 19. januarja 1943. Tako je 
okupatorju uspe lo za krajši čas po
t isni t i kamniški in moravsk i batal jon 
v defenz ivo, kar se je negat ivno od
ražalo tudi v delovanju po l i t ičn ih or
ganizaci j v kamniškem okrožju. To
da že spomlad i 1943 je kamniško-sa-
vin jski odred, katerega jedro sta bi
la kamniški in moravsk i batal jon, po
stal udarna pest IV. š ta jerske ope
rat ivne cone, polet i pa je iz njega 
nastala Šlandrova br igada. 

Sestri Frančiška Peterka in Ivana 
Teme 

Skupaj z drugimi pevci sta peli: 
Fantje slovenski na vojsko gredo in 
druge. 

Objavljamo besedilo njune ljud
ske pesmi Žcgnan britof: 

1. 

Od jenga vrta čem zapet, 
žalostno je slišat, 
kje priprauljcn usem ljudem, 
tud je nam zagvišno, 
od t'ga 
žicgnanga 
britof a. 

2. 

Kulku tavž'nt j 'h leži, 
k j 'h nismo mi poznali, 
kolko znancev, prednikov 
v črno zemljo djali, 
saj tud mi 
bomo vsi 
tja pršli. 

3. 

Tam nobenga krega ni, 
nobeniga šp'tira, 
gospod p'r picklarju leži, 
nobicden n'č na zbira, 
naj bo berač 
al pa bahač, 
n'č drgač! Padli na Kostanjski planini 

Dvem ljudskim pevkam v spomin 



KRONIKA TELESNE KULTURE 
V DOMŽALAH 

(Zapisi in spomin i iz preteklost i te lesne kulture) 

Telovadni nastopi so bi l i pr ikaz letnega dela 
društva. Na teh nastopih so poleg domačega dru
štva sode lova la vsa bližnja sosedna društva tako, 
da so organizaci je že takrat pr ikazovale množič-

i 

nost in vso pest ros t takih nastopov, ki so bil i 
obenem dobra propaganda za vk l jučevanje nove
ga članstva v vrs te te lovadcev. 

Soko l v Radomljah je drugo tako društvo, ki 

je delovalo na območju današnje občine. Usta
novl jeno je bi lo leta 1919, Soko lsk i dom je bil 
otvorjen leta 1934, prapor je bil razvit leta 1939. 

V i lustraci jo navajam še osta la društva iz na

še občine z letnico ustanovi tve: Moravče 17. 7. 
1921, Dob 26. 7. 1921, Mengeš 1922, Brdo 14. 8. 
1921' (pozneje razpuščen 1927), Krašnja — odsek 
1933, Blagovica in Trzin — soko lske čete 1931. 

Uspeh domžalskih 
športnih kolektivov in 
športnikov v letu 1972 
Ob zaključku leta je potrebno omeniti tudi 

podatke iz področja telesne kulture, ki naj bi 
ilustrirali delo naših kolektivov in športnikov. 
Izbrali smo vse zvrsti športnih panog, da bi 
prikazali občanom te dosežke. 

D V I G A N J E UTEŽI: 
TAK Prevojc-Domžale je v drugi zvezni ligi 

zahod zasedel med šestimi moštvi peto mesto. 
Mladinci tega kluba pa so na državnem pr
venstvu v Somboru postali državni prvaki. Mla
di Peterca in Perme, sta iz tekme v tekmo iz
boljševala svoje rekorde. 

ŠAH: 
Moštvo šahovskega društva Domžale je os

vojilo naslov republiškega prvaka v zahodni 
skupini, kar je novo priznanje temu vzornemu 
kolektivu, ki ima med svojim članstvom pri
znane šahovske mojstre. 

STRELCI: 
Novoustanovljeni Občinski strelski odbor je 

v kratkem času zbrisal še zadnje sledove dol
goletnega nedela. Pionir Kump je večkrat os
vojil najboljša mesta na domačih in republiških 
prvenstvih. 

KOŠARKA: 
V zveznem merilu solidna uvrstitev domžal

skih košarkarjev na tabeli II. zvezne lige — 
zahod. Pomemben je uspeh mladih kadetov z 
osvojitvijo četrtega mesta v republiki. K K Dom
žale je imel v prvem delu prvenstva neuspešen 
start, sicer kvalitetnih igralcev, ki so pozneje 
le našli sebe. In še en uspeh. V osmini finala 
za pokal Jugoslavije so se poleg Olimpije uvr
stili tudi košarkarji omenjenega kluba. Na tek
mah za mladinski občinski pokal ObTZK so 
osvojili prvo mesto. 

AVTO M O T O : 
Seljak Peter je na državnem prvenstvu na 

Reki osvojil prvo mesto v svoji kategoriji, med
tem ko je v Prnjavoru bil drugi. Na tradicional
nem svetovnem prvenstvu v Opatiji je bil v 
močni konkurenci mednarodnih mojstrov soli
den na devetem mestu. 

DRUŠTVA P A R T I Z A N : 
Z uvedbo številnih sekcij v teh društvih je 

mladina rada prišla med članstvo teh društev. 
S takim delom bo ta zdravi mladi rod pozneje 
v športnih društvih dosegal vidne uspehe svo
jih vzornikov. 

Viden porast članstva in izredno zanimanje 
članov za telesno kulturo narekuje organiza
torjem zahtevo po solidni in stalni materialni 
osnovi, da bi na ta način imele športne orga
nizacije zagotovljene primerne pogoje za svoje 
delo. 

Spodnji prikaz, po številu aktivnih športni
kov v naši občini, nam daje tele podatke: 

Število 
članstva 

1. Društvo za telesno vzgojo »Partizan«: 
(Domžale, Mengeš, Jarše in Moravče) 
Omenjena društva imajo 3. košarkar
ske sekcije, eno nogometno sekc, eno 
kegljaško sekc, dve šahovski, tri na-
miznoteniške in eno planinsko sekcijo. 367 

2. Košarkarski klub Domžale s petimi 
moštvi 85 

3. Nogometni klubi Domžale, Dob, 
Ihan, Mengeš, Induplati, Napredek, 
ki imajo dvanajst moštev in članov 309 

4. Smučarska društva Ihan, Domžale, 
Mengeš 601 

5. Kegljaški klub Domžale 35 
6. TAK Prevojc 43 
7. Šahovski klub Domžale s sekcijami 

v Prevojah in Radomljah 103 
8. Občinski strelski odbor 159 
9. Planinska društva v Domžalah in 

Mengšu 1540 
10. Avto moto društvo Domžale 6 

Skupaj: 3248 

(Nadaljevanje na 20. strani) 

Prvi telovadni nastop v Radomljah, dne 1. oktobra 1921. (ne obstaja verjetnost, da je zgornja 
slika s tega nastopa) 

Na sliki prvi četverostop od leve proti desni: ing. Grašič Ivan iz Preserja, Jaševcc Ciril, Radom
lje, Šraj Janče, Radomlje, Lenček Rudolf, Radomlje 

Drugi četverostop: Šare Viktor, Hudo, (ni poznano ime) iz Prescrij, Alešo, Korbar Franc. 
Tretji četverostop: Žurbi Niko, Šmarca, Potokar Pavel, Radomlje, Pogačar Albin, Radomlje, 

Anin iz Šmarce. 
Četrta vrsta: Šraj Martin, Radomlje in Ravnikar Anton, Radomlje. Slika je posneta na Polževem 

vrhu 

it 



(Nadaljevanje z 19. strani) 

N O G O M E T : 
N K Domžale je v končanem prvenstvu pod-

zvezne lige zasedel odlično drugo mesto, klub 
iz Ihana pa solidno četr to mesto. Mladinci iz 
Domžal so tretji v te.n prvenstvu z enakim 
številom točk kot podzvezni prvak, a pionirji 
prvi v svoji skupini. N K Dob je ponovno os
vojil mladinski in članski pokal ObTZK. Med 
posamezniki je potrebno omeniti domžalske 

pionirje Cotmana, Oreška in Habjana, k i so 
bili uvrščeni v republiško reprezentanco. Mladi 
Cotman je za to reprezentanco igral na držav
nem prvenstvu republiških reprezentanc, kjer 
so Slovenci bili najboljši. 

SMUČANJE: 
Klasično smučanje, ki ga goji SK Ihan, je 

pri starejših kadrih v stagnaciji. Klub pa je 
vzgojil kvalitetne mladince, ki so z uspehom 
zastopali našo republiko na tekmovanjih v Cor-
tini d'Ampezzo, nadalje na mednarodnih tek

movanjih v Rcit am Winkel in v Insbrucku. 
Osemintridesct voditeljev in vodnikov smu

čarskega društva Domžale je vodilo devet te
čajev za šolsko mladino in odrasle. Tečaji so 
trajali 60 dni, udeležencev je bilo 241, tečaj-
niških dni 1322. 

V teh organizacijah aktivno vadi 919 žensk. 
Za te športnike pa imajo klubi in društva na 
razpolago le 76 prednjakov, vaditeljev, trener
jev in učiteljev, ki so strokovno usposobljeni 
za to delo v posameznih športnih panogah. 

Zulc Pavlin 

Družbeni dogovor, ki obvezuje 
Družbeni dogovor za financiranje telesne kulture v občini Domžale 

Telesna vzgoja ni lc razvedrilo 
in šport, temveč tudi potreba na
šega delovnega človeka, predvsem 
pa osnovni sestavni del našega 
splošnega ljudskega odpora. Druž
ba se zaveda pomena telesne vzgo
je in skuša ta problem rešiti v 
bodoče sistemsko z zakonom o fi
nanciranju telesne vzgoje. Zaveda
joč se te vloge telesne vzgoje v 
našem družbenem sistemu je tudi 
Skupščina občine Domžale temu 
problemu posvetila svojo pozornost. 
Sprejet je bil sklep, da se izdela 
plan financiranja telesne vzgoje 
za leto 1972. Zbor delovnih skup
nosti občine Domžale je sprejel 
predlog financiranja telesne kultu
re na podlagi družbenega dogovo
ra in pri tem bil mnenja, da je 
najbolj realno, da predlaga delov
nim kolektivom kot osnovo za fi
nanciranje 0,195 % sredstev iz 
amortizacije in skladov. Pri tem je 
vodila vse zavest, da so delovni 
kolektivi v naši občini pri reševa
nju družbenih interesov vedno po
kazali politično in družbeno zre
lost in znali vedno preceniti, kaj 
je v interesu družbe. Sredstva, 
zbrana z družbenim dogovorom se 
bodo delila na podlagi osnov in 
meril, k i jih bodo sprejeli pred
stavniki vseh klubov in društev 
na skupnem sestanku. Osnova naj 
bi bila razlika med potrebami dru
štva in sredstvi zagotovljenimi iz 
proračuna. 

Sredstva bodo razdeljena med 
vse klube in športna društva v ob
čini Domžale. 

Ker bo financiranje telesne kul
ture v občini Domžale z družbe

nim dogovorom le za tako imeno
vano prehodno obdobje (v letu 
1973 bo financiranje telesne kultu
re urejeno z Zakonom) bi bilo naj-
prcgledneje, da si v obliki tabele 
(Op. tabela bo objavljena v nasled
nji številki Občinskega poročevalca) 
ogledamo predlog, ki ga je zbor 
delovnih skupnosti sprejel za fi
nanciranje telesne kulture. Iz tega 
predloga je tudi razvidno, katere 
delovne organizacije naj bi druž
beni dogovor zajemal in katere so 
tudi dejansko pristopile k dogo
voru in so ga pripravljene tudi 
izpolniti. 

ŠAHOVSKI DVOBOJ 
PIONIRSKIH EKIP 

Z željo, da pritegnemo k šahov
ski igri čim več pionirjev ter pio
nirk, je bil na osnovni šoli Vencelj 
Pcrko (1. OŠ) Domžale šahovski 
dvoboj med ekipo že imenovane 
šole ter ekipo osnovne šole Miran 
Jarc (2. OŠ) Domžale. 

Ekipi sta šteli 20 šahistov in ša-
histk in sicer: 7 starejših pinonirjev 
in 3 starejše pionirke ter 7 mlajših 
pionirjev in 3 mlajše pionirke. Eki
pi sta igrali dve koli, v obeh pa je 
zmagala 2. OŠ z rezultatom 13,5 
proti 6,5 ter 14,5 :5,5. Končni re
zultat je torej 28 :12 za 2. OS iz 
Domžal. 

Povratni dvoboj bo na novo
zgrajeni šoli v Domžalah. 

Jože Skok 

ZAHVALA 
Pri jetno smo presenečeni , da 

najstarejš i občani Domžal n ismo po
zabl jeni in da tudi množične orga
nizaci je mis l i jo na nas. 

Ob iska l i so nas akt iv is t i krajev
ne organizaci je Rdečega križa In 
mladi člani RK Osnovne šo le V e n -
ce l Perko iz Domžal . Zan imal i so se 
za naše težave, pogovor i l i pa s m o 
se tudi o drugih s tvareh. Srečno no
vo leto so nam zaželeli p r is rčno z 
lep im dar i lom. 

Organizator jem, krajevni organi
zaci j i R K , Socia l is t ičn i zvez i , Zvez i 
s ind ikatov, se za obisk, dar i lo , z la
st i pa za pozornost , posebno pa mla
d im č lanom RK za lepe vošč i ln ice , 
naj lepše zahval ju jem! 

Mat i l da Povšič 
Domžale, Vodovodna 8 

11. šahovski spominski turnir 
Prizadevni organizatorji ŠK Dom

žale so tudi letos organizirali ša
hovski turnir v spomin Heringa in 
Zupančiča. Tokrat je sodelovalo kar 
33 šahistov, k i so bili razdeljeni v 
3 skupine. 

V A skupini so sodelovali igral
ci, k i so imeli najmanj prvo katego
rijo (1. kat.). 

V B skupini se je pomerilo 8 
veteranov. 

V C skupini pa se je za prvi 
dve mesti, ki sta zagotavljali osvo
jitev prve kategorije, potegovalo 
13 drugokategornikov iz Ljubljane, 
Kamnika, Litije in Domžal. 

A skupina je bila precej močna, 
saj so v njej tekmovali trije moj
stri, pet mojstrskih kandidatov 
(MK) ter štirje prvokategorniki. 

OBČINSKO PIONIRSKO STRELSKO TEKMOVANJE 
V počastitev Dneva armade so na strelišču SD »Induplati« v Ja r šah 

pod tehničnim vodstvom krajevne organizacije ZRVS Radomlje izvedli 
strelsko tekmovanje za pionirje osnovnih šol z našega občinskega območ
ja. 

Doseženi rezultati: 
Ekipno pionirji: 
1. mesto — Osnovna šola Radomlje 405 točk 
2. mesto — Osnovna šola Mengeš 323 točk 
3. mesto — Osnovna šola Moravče 318 točk 
4. mesto — Osnovna šola I. Domžale 218 točk 
5. mesto — Osnovna šola I. Domžale e. ekipa 150 točk 

Ekipno pionirke: 
1. mesto — Osnovna šola Radomlje 379 točk 
2. mesto — Osnovna šola Mengeš 228 točk 

Posamezno pionirji: 
1. mesto — Sare Peter, Osnovna šola Radomlje 142 točk 
2. mesto — Gradišar Lojze, Osnovna šola Radomlje 139 točk 
3. mesto — Kušar Janez, Osnovna šola Mengeš 125 točk 
itd. 

Posamezno pionirke: 
1. mesto — Zibert Zlata, Osnovna šola Radomlje 130 točk 
2. mesto — Fortunat Darja, Osnovna šola Radomlje 125 točk 
3. mesto — Dornik Meta, Osnovna šola Radomlje 124 točk 
itd. 
Najboljše ekipe in posamezniki so prejeli praktična darila. Podelili so : 

l zračno puško, 25.000 kosov »diabolo« za zračno puško, 6000 tarč in dve 
knjigi »Šlandrova brigada«. 

Miha Bernot 

Večji del turnirja je bil na čelu ta
bele Konvalinka iz Ljubljane, ki ga 
je šele v zadnjem kolu zaustavil 
Zorman. Tako sta si prvo mesto 
delila Konvalinka ter slovenski član
ski prvak za leto 1972 Barle. Od 
članov ŠK Domžale se je zopet iz
kazal Lorbek, k i si je ponovno pri
boril naslov mojstrskega kandidata. 

Končni vrstni red: 
1.— 2. Konvalinka (MK), 

Ljubljana 7,5 
i , — 2. Barle (MK), Ljubljana 7,5 

3. Bajcc (M), Domžale 7 
4. Kržišnik (M), Domžale 6,5 
5. Vavpetič (MK), Dom. 6 
6. Lorbek (I. kat.). Dom. 5,5 

7.— 8. Slak (M), Domžale 5 
7.— 8. Šiška (M), Ljubljana 5 
9.—11. Karnar (MK), Domžale 4,5 
9.—11. Zorman (1. kat.). Dom. 4,5 
9.—11. Ukmar (1. kat). Ljub. 4,5 

12. Šribar (1. kat.). Ljub. 2,5 

V B skupini sta zelo dobro za
četa Vidic in Zitko. V medsebojnem 
dvoboju pa je bil boljši Zitko, kar 
mu je tudi zadostovalo za prvo me
sto. 

6 — 7. Kobler 
6 — 7. Košir 
8.—10. Jagodic 
8.—10. Ocepek 
8.—10. Božič 

11. Kolar 
12.—13. Koncilja 
12.—13. Zupančič 

6,5 
6,5 
5 
5 
5 
4,5 
3 
3 

Letošnji spominski turnir je bil, 
glede na svoj obseg, vsekakor uspe
šen. To pa naj bo vzpodbuda za še 
množičnejši pristop k popularizaciji 
šaha v naši občini. 

Jože Skok 

Končni vrstni red: 
1. Zitko 6,5 
2. Vidic 5 
3. Sonc 4,5 
4. Narad 4 
5. Limbek 3,5 

6.—7. Pogačar 2 
6.—7. Ritonja 2 

8. Ocepek L. 0,5 

Turnir drugokategornikov je bil 
zelo izenačen in poln preobratov. 
Najbolj zanesljivo igro sta pokazala 
Ceko iz Ljubljane in Troha iz Kam
nika ter zasluženo osvojila prvo ka
tegorijo. Hribar, Bavčar in Skok pa 
so potrdili drugo kategorijo za na
daljnja tri leta. 

Končni vrstni red: 
1,— 2. Čeko 8,5 
1.— 2. Troha 8,5 
3.— 5. Hribar 7,5 
3.— 5. Skok 7,5 
3.— 5. Bavčar 7,5 

Razpisna komisija pri 
Delavski univerzi Domžale 

RAZPISUJE 
prosto delovno mesto Vodje 
Izobraževanja 
— za nedoločen čas 

Poleg splošnih pogojev, do
ločenih z Temeljnim zako
nom o delovnih razmerjih, 
mora kandidat Izpolnjevati 
tudi naslednje: 
1. Končana visoka šola — 

prosvetno pedagoške sme
ri ali politološke smeri In 
dveletna praksa na po
dročju izobraževanja od
raslih ali sorodnih delov
nih mestih. 

2. Končana višja šola za or
ganizacijo dela — organi
zacijske smeri s triletno 
prakso na področju izobra
ževanja odraslih ali podob
nih delovnih mestih. 

Poskusno delo traja 3 mese
ce. Osebni dohodek po dolo
čilih družbenega dogovora. 
Stanovanja nI. 
Rok za prijavo — 15 dni po 
objavi razpisa na Razpisno 
komisijo pri Delavski univer
zi Domžale. 
Zasedba delovnega mesta 
možna takoj, ali po dogovo
ru. 


